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Emoció en les exaltacions 
de Sandra Candau i Ana 

Giménez
Ana Montagut, dissabte, i Carolina Mataix, diumenge, 

van ser les mantenidores dels actes

El calendari faller de Borriana va 
entrar en el període més àlgid 
amb la celebració dels emotius 

actes d'exaltació de les Reines Falleres 
de Borriana 2022, Sandra Candau i Ana 
Giménez, al Teatre Payà, el cap de set-
mana del 15 i 16 de gener.

En un mes diferent a l'habitual, i des-
prés de molts dies de preparatius, 
nervis, il·lusió i assajos, va arribar un 
dels moments més especials d'aquest 

inici de cicle faller, el moment de tra-
vessar el corredor principal del Teatre 
Payà i pujar les escales, davant un 
públic entregat, per a rebre de la mà 
de l'alcaldessa, Maria Josep Safont, 
la banda que les acredita com a mà-
ximes representants de les falles de 
Borriana.

Després de l'acte de proclamació del 
passat 28 de novembre, i del ‘mani-
fest’, Sandra va viure el seu acte d’exal-

 



tació el dissabte 15 de gener al Teatre 
Payà, acompanyada de la Cort d'Honor 
i Dames de la Ciutat 2022 i de les falle-
res de les 18 comissions de falles del 
municipi.

Mentre que el torn de la Reina Falle-
ra Infantil 2022, Ana Giménez, va ser 
el diumenge 16 de gener en el ma-
teix Teatre Payà, acompanyada per 
la Cort d'Honor i Dames de la Ciutat 

infantils 2022 i les falleres infantils 
de les 18 comissions falleres de la 
ciutat.

MODIFICACIONS
Els actes d’exaltació es van fer amb al-
gunes modificacions per a adaptar-los 
a l'actual situació epidemiològica, raó 
per la qual l'escenari només el van 
ocupar les màximes representants de 

cada comissió i la duració de l’acte va 
ser més breu.

“L'essència va quedar intacta” ha acla-
rit la regidora de Falles i presidenta de 
la Junta Local fallera, Sara Molina. Per 
a garantir la seguretat “tan sols van 
estar a l'escenari les màximes repre-
sentants de les comissions, la reina 
fallera i la seua cort d'honor”. Una de-
cisió adoptada, segons ha precisat, per 
a “evitar aglomeracions i establir una 
distància suficient, per la qual cosa les 
acompanyants de les falleres majors 
de cada comissió van ocupar les buta-
ques de l'amfiteatre”.

Quant a l'assistència de públic, ha pun-
tualitzat que es va decidir “mantindre 
l'aforament complet” i la mascareta 
“obligatòria per a totes les persones 
presents”. A més, també es va procurar 
agilitar l’evolució de l'acte i reduir-ne la 
durada, amb tot i això, ha assegurat, 
“no se li va llevar gens d'emoció a un 
dels moments més esperats per totes 
les falleres”.

MANTENIDORES
Les borrianenques Ana Montagut, 
el dissabte, i Carolina Mataix, el diu-
menge, van ser les persones tria-
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des per les mateixes reines falleres, 
Sandra i Ana, com a mantenidores 
dels seus respectius actes d'exalta-
ció.

MANIFEST
Amb la presència de l'alcaldessa de 
Borriana, Maria Josep Safont, la re-
gidora de Falles i presidenta de la 
Junta Local Fallera, Sara Molina, la 
corporació municipal i representants 
de Junta Local Fallera es va inaugurar 
el 'manifest' dels vestits regionals de 
les reines falleres, dames de la ciutat 
i corts d'honor de 2022, que va reve-
lar els detalls dels vestits i comple-
ments que lluiran durant les festes 
josefines.

L'empresa valenciana Albaes ha co-
ordinat i confeccionat els vestits, en 
l’elaboració dels quals han col·la-
borat altres empreses i professio-
nals com Vives i Marí, Nial Artesa-
nia, Creacions Serres, la Llar del Fil, 
Adriluc, Trinidad Meléndez Zapatos 
i Ma-vi-mar. També han col·laborat 
en la decoració i subministrament 
de mobiliari per al 'manifest' les fir-
mes borrianenques Colección Ale-
xandra i floristeria Pètals.

ELS VESTITS DE LES REINES
La Reina Fallera de Borriana, Sandra 
Candau, llueix com a primera indu-
mentària un vestit de llauradora va-
lenciana del segle XIX, model clàssic 
amb mànigues de fanal, confeccionat 
en seda estreta Tres Corones, de color 
blanc ivori. El joc de manteletes estan 
brodades en or amb lluentons sobre 
tul de cotó i incrustacions de puntetes 
d'encaix de Richelieu en or. 

Quant a la Reina Fallera Infantil, Ana 
Giménez, llueix com a primera indu-

mentària un vestit de llauradora va-
lenciana del segle XIX, model clàssic, 
confeccionat amb seda estreta Tres 
Corones, color verd Túria, amb màni-
gues de fanal. El joc de manteletes són 
brodades en or amb lluentons sobre 
tul de cotó i incrustacions de puntetes 
d'encaix de Richelieu en or. 

CORTS D'HONOR
La cort d'honor de la Reina Fallera de 
Borriana lluirà un vestit del segle XIX 
de llauradora valenciana model clàssic 
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amb mànigues de fanal, confeccionat 
en teixit Renedo, to Vilafranca, amb 
metall or. El joc de manteletes és en tul 
brodat en or amb lluentons. 

La cort d'honor de la Reina Fallera in-
fantil de Borriana lluirà un vestit de 
llauradora valenciana del segle XIX 
model clàssic amb mànigues de fa-
nal, confeccionat en teixit Renedo, to 
caldera, amb metall or. El joc de man-
teletes és en tul brodat en or amb llu-
entons i l'adreç de ram en or amb perla 
i cristall. 

DAMES DE LA CIUTAT
Finalment, pel que fa a les dames 
de la ciutat de les Reines Falleres 
de Borriana, lluiran un vestit inspi-
rat en la indumentària de les dames 
borrianenques de principis del segle 
XX, confeccionat en domàs hebreu, 
en to bertoli. Està compost per gipó 
amb esquena rematada a mode de 
solapes invertides adornades amb 
botons i enriquit amb pentinador de 
tul negre brodat al to. Mànigues arru-
fades i acabades amb puny botonat. 
Basquina a joc amb el cos, amb plecs 
en la part posterior de la cintura a 
mode de polissó. 

Fotos: Oscar Peris

EXALTACIONS REINES

4 |  5



Àmplia participació de mascotes en la 
cercavila en honor a Sant Antoni, a pesar 

del mal temps
L'Ajuntament va reduir les activitats de la jornada festiva com a mesura preventiva

Després d'un any de suspensió 
per la pandèmia, Borriana va 
reprendre la tradicional cele-

bració de la festa de Sant Antoni, tot i 
que va reduir les activitats, que es van 
celebrar únicament de matí i en espais 
amplis, majoritàriament en la zona 
marítima.

La jornada festiva amb la tradicional 
cercavila de mascotes es va realit-
zar pel Port per a garantir una major 
seguretat i poder realitzar un millor 
control de l'aforament, va comptar, 
malgrat les inclemències del temps 
i la pluja fina, amb la participació de 
més d'una trentena de cavalls i, en-
cara que en menor proporció que al-
tres anys, amb moltes persones amb 
els seus animals de companyia que 
van desafiar el fred i el mal oratge.

També de matí al Port, l'alcaldessa 
de Borriana, Maria Josep Safont, la 
regidora de Festes, Lluïsa Monferrer, 
i la Reina Fallera infantil de Borriana, 
Ana Giménez, van participar després 
de la missa i la cercavila de mascotes 
en el repartiment dels rotllos de Sant 
Antoni per a totes les persones que 
van voler rebre per a les seues mas-
cotes la protecció del sant amb l'aigua 
beneïda.

L'itinerari d'enguany de la desfila-
da de mascotes va ser per l'avin-
guda Mediterrània, avinguda Jaime 
Chicharro, carrer de Migjorn, carrer 
Juan Sebastián Elkano, carrer Illes 
Columbretes, avinguda Jaime Chic-
harro i avinguda Mediterrània, per a 
acabar a l'església del Port. A l’es-
planada de davant de l’església es 
va fer la benedicció dels animals i 
el repartiment dels rotllos de Sant 
Antoni.

El mateix matí també es va celebrar 
la X edició de la Cagà del Manso, or-

ganitzada per l'associació cultural Jó-
vens del Bou en el recinte tancat del 
pàrquing de la terrassa Payà, on es 
va realitzar un concurs amb un premi 
de 1.000€ i més de 30 regals, que va 
decidir el manso segons les defeca-
cions realitzades en una de les parcel-
les dibuixades en el recinte. 

SANT ANTONI



Els Reis d’Orient van tornar a Borriana i van 
repartir màgia i il·lusió entre els xiquets i 

les xiquetes

L'Ajuntament va decidir, a causa de 
la situació actual de pandèmia per 
la covid-19, suspendre la recepció 

de la comitiva dels Reis Mags d'Orient 
al port que tenia prevista per a dime-
cres 5 de gener, i va optat per mantin-
dre la cavalcada amb un nou recorregut 
per avingudes i carrers més amples per 
a evitar aglomeracions.

L'alcaldessa de Borriana, Maria Josep Sa-
font, i la regidora de Festes, Lluïsa Mon-
ferrer, van manifestar que aquesta “difícil 
decisió” va estar motivada per l'evolució 
a l'alça de contagis, i després d'analitzar i 
estudiar la situació conjuntament amb la 
Direcció Territorial de Salut Pública.

Encara que ses majestats no van atra-
car al port, al moll de càrrega, la ciutat 
va mantindre la tradicional cavalcada 
de les comitives reials de Melcior, Gas-
par i Baltasar, que van desfilar per un 
nou recorregut dels carrers de Borri-
ana repartint màgia i il·lusió entre els 
xiquets i les xiquetes.

El nou recorregut reial es va iniciar a 
l'avinguda del Cardenal Tarancon a 
l’altura de la piscina municipal, i va 
continuar pel carrer Atenes, l'avinguda 
de París, el carrer Madrid, l'avinguda de 
Londres i va acabar novament a l’avin-
guda del Cardenal Tarancon. En acabar 
la cavalcada, l'Ajuntament va disparar 

un castell de focs artificials des de la 
plaça Jardins d'Espanya.

Tot i que es va suspendre l'acte públic 
de recepció als Reis Mags al balcó de 
l'Ajuntament, l'alcaldessa i les Reines 
Falleres, Sandra Candau i Ana Gimé-
nez, els van rebre en privat i els van 
donar les claus de la ciutat, que els va 
permetre accedir durant la matinada a 
totes les llars dels xiquets i xiquetes de 
Borriana per a deixar-los els regals.

Es va realitzar també la projecció de 
l'espectacle de vídeo mapping nadalenc 

sobre la façana de la casa consistorial la 
vesprada del 5 de gener. Igualment, el dia 
3, el camarlenc dels Reis d’Orient va ar-
replegar els desitjos de xiquets i xiquetes 
a la plaça Major, on es va instal·lar la bús-
tia reial, a l'aire lliure i amb les mesures 
preventives de seguretat anticovid.

En acabar la cavalcada, durant la nit del 
dia 5 i al llarg del matí del dia 6, els tres 
Reis d’Orient es van acostar fins a les 
cases dels xiquets i les xiquetes que ho 
havien sol·licitat prèviament per a do-
nar-los personalment els seus regals. 
Per motius de seguretat contra la covid, 
ses majestats no van entrar a les viven-
des i van entregar els regals al carrer en 
els mateixos portals de les cases. 

REIS D'ORIENT
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El ‘Peix de Borriana’ protagonista de 
la jornada de Fitur 2022, al costat dels 

'coents’
L'Ajuntament va presentar en la Fira la nova marca Peix de Borriana per a posar en 

valor l'artesania del sector pesquer i els seus productes i amb la intenció futura de crear 
una denominació d'origen

Les activitats per a dinamitzar la 
cultura, la història, el patrimoni i 
la gastronomia van ser les prin-

cipals bases amb què l'Ajuntament de 
Borriana va estar present en la fira In-
ternacional de Turisme Fitur 2022 que 
es va celebrar a Madrid del 19 al 23 de 
gener. Una fira convertida en el centre 
neuràlgic de les propostes turístiques 
i on les nostres festes i les platges van 
tindre també un paper molt destacat.

La presència del municipi en Fitur va 
ser de dos dies i el peix de la llotja de 
Borriana i els coents van ser els prota-
gonistes principals en una de les jorna-
des, amb l'estímul d'una demostració 
culinària en directe amb productes de 
la llotja del peix de Borriana com a es-
trelles indiscutibles, juntament amb el 
coent, que ha sigut degustat i valorat 
pels assistents a la fira.

En la cita van estar presents la regido-
ra de Turisme i Comerç, Sara Molina, i el 
primer tinent d'alcalde i regidor de Zona 
Marítima, Vicent Aparisi. En la zona de 

showcooking, el professor de la Xarxa 
de CdT, Joan Clement, va cuinar un arròs 
melós elaborat amb llangostins i canana, 
amb un toc singular amb la incorporació 
del coent, un producte pràcticament ex-
clusiu de la capital de la Plana Baixa.

L'arròs de Borriana va causar sensació 
i va ser la delícia de totes les persones 
que van poder assaborir-lo. Durant el 
temps de l’elaboració i la degustació, 
el cuiner va combinar la gastronomia 
amb la història i les peculiaritats dels 

FITUR



productes frescos i genuïns de Borria-
na i les diferents ‘bondats’ de la ciutat.

LA MARCA PEIX DE BORRIANA
En la cita madrilenya, Molina i Aparisi 
van aprofitar per a presentar la nova 
marca Peix de Borriana creada per 
l'Ajuntament per a millorar i fomentar 
la promoció dels productes pesquers 
provinents de la llotja, “una marca que 
posa en valor l'artesania del sector 
pesquer i que impulsa els seus produc-
tes a una venda més favorable, i amb la 
intenció d'arribar a crear una denomi-
nació d'origen”, van assegurar.

Per als representants municipals, “un 
dels nostres avantatges competitius 
és la nostra gastronomia de qualitat 
basada en els productes frescos de la 
nostra llotja, i Fitur és un aparador per-
fecte per a aquesta simbiosi", van ma-

amb la col·laboració de la Confraria 
de Pescadors de Borriana, li confereix 
autenticitat i una qualitat extraordi-
nària. Anar units sempre suma", van 
assegurar.

Per a promocionar la marca Peix de 
Borriana el consistori proposa dife-
rents accions que s'estan treballant i 
que s'implementaran posteriorment a 
mitjà i a llarg termini, “sempre tenint 
en compte els diferents agents socials 
que permetran situar els productes 
del port de Borriana en l'estàndard de 
qualitat que es mereixen: hostaleria, 
supermercats, confraria, que són part 
important per a expandir aquesta 
marca”.

La primera activitat, van explicar Mo-
lina i Aparisi, ha sigut el registre de la 
marca Peix de Borriana, juntament 
amb la creació d’una imatge identifi-
cable en la qual s'ha utilitzat una tipo-
grafia idònia amb un color que reflec-
teix els contrastos que podem trobar 
en la mar que banya Borriana: verds 
aturquesats que formen una imatge 
recognoscible, precisa i concreta del 
que vol expressar”.

Actualment, van continuar, “s'estan 
dissenyant les estratègies per a donar 
a conèixer la marca, així com la gestió 
dels agents socials que poden afavorir 
el principal objectiu d'aquest projecte, 
que no és cap altre que promocionar la 
pesca de la nostra ciutat”. També s'està 
treballant en un estudi de mercat per 
a “minimitzar les febleses i amenaces 
del sector, per a aprofitar les oportuni-
tats i fortaleses que ens brinda”. 

nifestar mentre agraïen als dos sectors 
la seua implicació.

“Unir la promoció gastronòmica a la 
del sector pesquer local, comptant 

FITUR
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L'Ajuntament bonifica l'IBI en un 20% per 
l'aprofitament de l’energia solar

Es tracta d'una bonificació en l'IBI de l'habitatge que s'aplica a més durant els 3 anys 
següents a la instal·lació voluntària 

Un total de 19 famílies que han instal·lat voluntàriament sistemes per a l'aprofitament 
tèrmic i elèctric se n'han beneficiat fins ara des de l’aplicació

El govern municipal ha congelat les taxes i impostos per a enguany i manté els beneficis 
de nombroses mesures fiscals

Un total de 19 famílies s'han 
beneficiat fins avui de la bo-
nificació d'un 20 per cent en 

l'Impost sobre Béns Immobles (IBI) 
que aplica l'Ajuntament de Borriana 
des que es va implantar en 2017 a 
les vivendes que han instal·lat vo-
luntàriament sistemes per a l'apro-
fitament tèrmic i elèctric de l'energia 
solar, segons ha explicat la regidora 
delegada d'Hisenda, Cristina Rius.

La bonificació de l'IBI va ser aprova-
da pel govern municipal en la modi-
ficació de les ordenances fiscals per 
a 2017, i s'ha continuat mantenint 
durant la resta d'exercicis. Es tracta 
d'una bonificació del 20% en l'IBI de 
l'habitatge, que s'aplica, a més, du-
rant els 3 anys següents a la instal-
lació voluntària.

Rius ha recordat que l'equip muni-
cipal de govern va decidir congelar 
els impostos i les taxes municipals 
per a enguany, 2022, i va decidir “no 
augmentar la càrrega impositiva de 
la ciutadania davant la crisi”. Així, a 
Borriana, en 2022 no se n'augmenta 
cap dels tipus impositius, com el de 
l'ICIO, l'IBI o el de vehicles, a més de 
mantindre sense modificacions els 
imports dels rebuts de taxes muni-
cipals, com el del fem o diferents es-
pais culturals i esportius, i conservar 
els beneficis fiscals i bonificacions 
aprovats en els últims exercicis.

De fet, ha manifestat, “ja hem apli-
cat aquests últims anys els beneficis 

i exempcions fiscals que hem cregut 
justos, amb criteris de capacitat eco-
nòmica, hem equiparat totes les boni-
ficacions de famílies monoparentals a 
les de les famílies nombroses, a per-
sones amb discapacitat, i també hem 
bonificat taxes i impostos amb criteris 
de protecció del medi ambient”.

D'aquesta forma, ha explicat la re-
gidora d'Hisenda, per a incentivar la 
protecció del medi ambient, també 
es mantenen enguany les bonifica-
cions durant els 4 primers anys d'un 
75% sobre la compra dels cotxes amb 
motor elèctric i d'un 50% als vehicles 
amb motor híbrid. Unes mesures fis-
cals que es van aprovar ja en 2016.

Caldria sumar, ha manifestat Cristi-
na Rius, les bonificacions fins a un 

75% en l'IBI a les famílies nombroses 
que s'aplica des de fa uns anys en 
el municipi, amb l'objectiu de reduir 
la pressió fiscal a unitats familiars 
per a alleujar les economies domès-
tiques en el pagament d'aquest tri-
but”. La rebaixa fiscal que s'aplica és 
d'un 50% per a les famílies nombro-
ses de categoria general o d'un 75% 
per a les famílies que ostenten el 
títol de categoria especial.

Fins i tot, ha afegit, l'Ajuntament as-
sumeix enguany l'increment del cost 
de la gestió de residus que suposa 
més de 440.000 euros i que implica-
ria una pujada del 17% de la taxa, la 
qual cosa constitueix “un considera-
ble estalvi per a les economies dels 
nostres veïns i veïnes. 

HISENDA



Borriana sol·licitarà una revisió del 
‘Document d'abast’ de la Marjaleria per 
a “poder regularitzar el màxim nombre 

d'habitatges”

Borriana demanarà una revisió 
del Document d'abast que reu-
neix tots els informes sectorials 

necessaris per a “poder regularitzar el 
màxim nombre d'habitatges de la mar-
jaleria”. Segons es desprèn de la reunió 
mantinguda entre el director general 
d'Urbanisme de la Generalitat, Vicente 
Garcia Nebot, i els regidors de l'Ajunta-
ment de Borriana d'Urbanisme, Bruno 
Arnandis, de la Zona Marítima, Vicent 
Aparisi, i el tercer tinent d'alcalde, Vi-
cent Granel, amb l'empresa redactora 
del Pla Especial de la Marjaleria, l'as-
sociació de veïns de la Serratella i amb 
tècnics municipals.

Des de l'equip de govern han promogut 
la reunió a nivell tècnic per a perfilar i 
millorar l'aplicació de la guia publicada 
per la Generalitat, que afecta la zona 
humida de la Marjal de Borriana en què 
s’ha posat de manifest que “no es trac-
ta de permetre nous habitatges, sinó 
que els que ja existeixen realitzen les 
adaptacions necessàries per a reduir 
l’impacte ambiental”.

Així mateix, el govern municipal ha 
agraït la disposició mostrada per part 
del director general d'Urbanisme a “ex-
plicar la situació fil per randa als assis-
tents a la reunió, a aclarir alguns dub-
tes referents a la tramitació i a donar 
llum en un procés que ha resultat llarg 
i molt costós en el temps, perquè a la 
major brevetat possible els veïns pu-
guen regularitzar els seus habitatges 
d’acord a la legislació vigent en aquest 
moment”.

En el transcurs de la reunió s'han plan-
tejat propostes “efectives i realistes” 
que poden servir per a reordenar la 
zona, i possibiliten la regularització de 
les construccions i la suspensió dels 
procediments sancionadors. Es tracta, 
han puntualitzat des del consistori, “de 
facilitar tant els expedients individua-
litzats, com del propi pla especial, per 

a agilitar-ne la tramitació per part de 
l'àrea d'Urbanisme”.

En aquest sentit, Garcia Nebot ha 
aclarit amb els tècnics municipals i els 
veïns les possibilitats per a tramitar la 
minimització, ja que en molts casos 
es pot fer de manera individualitzada 
i col·lectiva. El director general ha des-
tacat que la tramitació individualitza-
da és molt més àgil, ja que la tramita 
directament la persona interessada a 
l'Ajuntament mentre que el procedi-
ment col·lectiu el tramita el consistori 
davant la Generalitat, tal com s'està 
fent ara amb el pla especial.

“No hem d’oblidar –han assegurat Ar-
nandis i Aparisi– que aquest pla trac-
ta de donar-li forma a la conservació 
i millora de l'estat actual, mediambi-
entalment parlant, en què els residus 
estiguen totalment controlats i regu-
lats per llei”, i han posat com a exemple 
més clar: “seria com passar la ITV d'un 
cotxe”.

Segons han destacat Aparisi i Arnan-
dis, la finalitat és “encarar el procés 
de regularització dels habitatges amb 
les persones afectades a través d'un 
pla de minimització”, i han assegurat 
sobre aquest tema que es tracta d'un 
nou avanç, “s'està progressant i ja està 
més a prop”.

En la trobada també s'han posat en 
valor les actuacions realitzades en 
la Marjaleria des de l'Ajuntament de 
Borriana en els últims cinc anys, prio-
ritzant les actuacions antiinundacions 
i l'adequació de camins, o de regene-
ració de la costa per part del Govern a 
instàncies del consistori.

El Pla Especial de la Marjaleria de Bor-
riana afectarà a més de 400 habitatges 
i edificacions que s'assenten sobre sòl 
no urbanitzable. Es tracta d'antigues 
alqueries de camp que amb el pas dels 
anys els propietaris van anar ampliant 
fins a convertir-se en habitatges cons-
truïts al marge de la llei, que ara neces-
siten una regularització que permeta 
que aquestes edificacions compten 
amb les condicions mínimes d'habita-
bilitat.

Finalment, cal recordar que existeix 
una guia de la Generalitat Valenciana 
orientativa per a la minimització de 
l'impacte i la regularització d'habitat-
ges en sòl no urbanitzable que es pot 
consultar en

<https://politicaterritorial.gva.es/do-
cuments/20551182/172108690/
GU%C3%8DA++040521+VALEN-
CIANO+1%28marzo2021%29.pdf/
d77e874b-0f94-4477-868c-f677ce-
4f6f6d> 
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Torna la Volta a les Ermites amb una 
participació al voltant de 700 persones

La XXII edició es va celebrar diumenge 30 de gener, amb un total de 25 quilòmetres de 
trajecte per camins entre tarongers i la mar

L a tradicional Volta a les Ermites 
de Borriana ha tornat a demos-
trar, a pesar de la pandèmia, la 

devoció que els veïns i les veïnes de la 
ciutat tenen per aquesta cita, ja que, 
segons l'organització, en acabar el re-
compte d'inscripcions i el repartiment 
de samarretes, hi van participar prop 
de 700 persones, després d'un any 
sense poder celebrar-se.

La ruta de les ermites és una inicia-
tiva cultural i esportiva que cada any 
organitza la falla Don Bosco amb la 
col·laboració de l'Ajuntament, en què 
també han participat, un any més, 
l'alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, les reines falleres, Sandra 
Candau y Ana Giménez, i regidors i 
regidores del consistori com la regi-
dora de Festes, Lluïsa Monferrer; la 
de Falles, Sara Molina; la d’Hisenda, 
Cristina Rius; entre d’altres.

Enguany, la XXII edició s’ha celebrat el 
diumenge 30 de gener, amb un total 
de 25 quilòmetres de trajecte per ca-
mins entre tarongers i la mar. Al llarg 
de la volta es van seguir els protocols 
anticovid vigents i va comptar amb 

les mesures de seguretat sanitària de 
control de distància i ús de mascaretes 
de forma preventiva.

L'alcaldessa poc abans d'iniciar el re-
corregut va destacar que la Volta a les 

VOLTA A LES ERMTES



Ermites s'ha convertit en “un referent, 
una cita pràcticament ineludible per 
als borrianencs i les borrianenques” i 
ha manifestat que després de més de 
dos dècades està molt assentada en la 
capital de la Plana Baixa i s'ha conver-
tit, fins i tot, “en motiu d'inspiració per 
a altres esdeveniments d'aquest tipus 
que en els últims anys han sorgit en lo-
calitats veïnes”.

També va mostrar la seua satisfacció 
per l'elevada participació “en una acti-
vitat que combina perfectament l'exer-
cici físic i els hàbits de vida saludable 
amb el coneixement del nostre patri-
moni repartit pel terme municipal, en 
el qual l'Ajuntament sempre col·labora 
i fa tots els possibles per a facilitar-ne 
l'organització”.

Safont va subratllar la importància de 
la Volta a les Ermites en “la promoció i 
posada en valor del patrimoni cultural 
de Borriana a partir de la creació d'un 
circuit que enllaça 6 ermites del terme 
municipal”, i ha recordat que està de-
clarada itinerari d'interès turístic local 
de la Comunitat Valenciana.

Ja des de l'inici i després d'un complet 
desdejuni, centenars de persones van 
poder gaudir de la ruta al ritme amb 
què es camina en la Volta a les Ermi-
tes, amb un total de 25 quilòmetres de 
trajecte entre camins de tarongers i la 
mar, que permet recórrer el patrimo-
ni cultural de Borriana i el seu entorn 
natural, en un circuit que connecta les 
6 ermites que s’escampen pel terme 
municipal.

Així, després de passar per l'ermita 
de Sant Blai, encara dins de la ciutat, 
les persones participants van iniciar 
el camí que els porta fins a l'ermita de 
Santa Bàrbara, on l'organització oferia 

un esmorzar complet per a recuperar 
forces.

Més tard, la Volta es va dirigir cap al 
Clot de la Mare de Déu i, després de 
passar prop de l'ermita de Sant Grego-
ri, van arribar a l'ermita de la Mare de 
Déu de la Misericòrdia, on una vegada 
més van poder reposar forces gràcies 
a les begudes i refrigeris que enguany 
s'han repartit en totes i cadascuna de 
les parades del trajecte.

Després de recórrer l’Estany de la Vila 
o Clot de la Mare de Déu i travessar 
les carreteres del Grau i del Port per 
Novenes de Calatrava, la Volta va ar-
ribar a la zona sud del terme municipal 
per a visitar l'ermita de l'Eccehomo i, 
finalment, la de la Sagrada Família a 
les Alqueries del Ferrer, última parada 
abans de la tornada al nucli urbà i de 
l'aplaudiment final davant del col·legi 
Salesià amb què molts i moltes de les 
participants van finalitzar el recorregut 

sis hores, o més, després d'haver-lo 
iniciat.

Per part seua, la regidora de Festes, 
Lluïsa Monferrer, ha assegurat que en 
el recorregut les persones participants, 
majoritàriament, es van comportar 
amb “responsabilitat i prudència i van 
complir en tot moment les recomana-
cions de l'organització per a xalar amb 
seguretat i tranquil·litat d'un matí dife-
rent, en què el patrimoni de Borriana, 
l'esport i el bon ambient es fusionen 
per a fer d'aquest dia un dels millors 
diumenges de l'hivern”.

En aquest sentit l’organització va des-
tacar que la Policia Local de Borriana, 
juntament amb Protecció Civil i les per-
sones voluntàries de l'organització van 
estar vigilant en tot moment que es 
compliren les normes, el protocol i les 
mesures de seguretat establertes per 
al recorregut, que van estar recordant 
al llarg de tot el trajecte. 
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Nova iniciativa per a la batalla biològica 
contra el cotonet amb un insectari al 

municipi
La Cooperativa Agrícola Sant Josep serà l'encarregada de dur a terme la construcció i el 

manteniment amb l'ajuda del consistori

L 'Ajuntament aposta per la lluita 
biològica per a combatre una 
de les plagues més importants 

que ha afectat la citricultura valen-
ciana, i especialment a la comarca 
de la Plana, com és el cotonet de 
Sud-àfrica. Raó per la qual el con-
sistori ha destinat 15.000 euros 
per a col·laborar en la construcció i 
el manteniment d'un insectari que 
permetrà realitzar soltes de crypto-
leamus, insecte depredador del co-
tonet, per a la pròxima campanya de 
floració de les taronges.

L'edil d'Agricultura, Vicent Granel, va 
visitar les instal·lacions de l'insectari 
acompanyat pel director de la coo-
perativa, Juanvi Moros, i el tècnic, Ar-
mando Albert. Granel ha explicat que 
és “necessària” la posada en marxa 
d'aquestes iniciatives, i també que les 
administracions públiques “donem 
el suport econòmic necessari”, ja que 
“per a la propera campanya haurem 
d'estar preparats per a vore l'abast de 
la plaga segons la seua evolució”.

L'insectari consta de dos mòduls de 30 
metres quadrats, preparats amb totes 
les mesures per a poder albergar i cri-
ar específicament el cryptoleamus en 
condicions adequades, ja que l'insec-
tari “només s'utilitzarà inicialment per 
a la lluita biològica contra el cotonet”, 
ha precisat el regidor.

L'acord entre el consistori i la coo-
perativa té com a objectiu afavorir 
la lluita natural contra les plagues i, 
especialment, contra el cotonet de 
Sud-àfrica. Granel ha agraït a la co-
operativa la instal·lació de l'insectari 
a Borriana i, per això, el consistori ha 
volgut “donar suport a una mesura 
que pot ajudar a tot el terme muni-
cipal de la nostra ciutat”. Així doncs, 
ha manifestat, “esperem que aquest 
any en què entrem puguem estar 
més preparats”.

El procediment per a la cria del crypto-
leamus s'iniciarà el pròxim mes de fe-
brer, amb una sembra de base en què 
es reproduirà la plaga del cotonet i, 
posteriorment, es realitzarà una solta 

de cryptoleamus a fi que es reproduïs-
quen, i a l'abril fer les soltes de tots els 
insectes que s’hagen obtingut per les 
zones més afectades del terme muni-
cipal de Borriana.

Finalment, el responsable municipal 
d'agricultura ha recordat que la lluita 
del cotonet de Sud-àfrica “no ha d'ar-
ribar només des dels ajuntaments; per 
la seua part, la Generalitat Valenciana 
i el Ministeri també han de proposar 
mesures per a pal·liar una plaga que no 
han creat els nostres llauradors i que 
ens ha vingut de fora pels escassos 
controls de la fruita que existeixen en 
països tercers”.

En aquesta línia, ha indicat que la par-
ticipació de la resta d’institucions hau-
ria de materialitzar-se en “ajudes i en 
programes per a poder lluitar contra 
aquesta plaga, i que no afecte més un 
sector castigat contínuament”. Final-
ment, ha afegit que des del consistori 
“continuarem donant suport a totes 
les iniciatives per a poder millorar la 
citricultura valenciana i borrianenca”. 

AGRICULTURA



El cementeri municipal ja disposa de 176 
nínxols addicionals després de finalitzar la 

segona fase d'ampliació
Els nous nínxols se sumen als 140 que el consistori va incorporar l'any passat

El cementeri municipal de Borria-
na disposa de 176 nínxols addi-
cionals després de finalitzar les 

obres de construcció i urbanització de 
la zona, que se sumen als 140 nínxols 
que el consistori va incorporar l’any 
passat que corresponien a la primera 
fase de les obres d'ampliació del ce-
menteri.

El regidor de Cementeri, Hilario Usó, 
ha supervisat el final de les obres que 
han inclòs, a més de la construcció de 
nous nínxols, els treballs d'urbanització 
de la zona amb la creació dels carrers i 
zones verdes i, també, la xarxa de cla-
vegueram i d’aigua potable, així com 
el tancament i els accessos a aquesta 
zona annexa al recinte actual, l'ampli-
ació de la instal·lació de videovigilància 
i la instal·lació del nou mobiliari.

Les obres, que van ser adjudicades a 
la mercantil Consbe SL per un import 
de 136.402 euros, s'han executat en el 
termini de poc més de 3 mesos i, se-
gons ha explicat el regidor, han com-
près els treballs necessaris per a la 
construcció de 176 nínxols dividits en 
dos blocs longitudinals de 92 i 84 nín-
xols, respectivament.

L'ampliació d'aquesta fase de la ur-
banització consta d'una àrea de 
518,14m² dins de la qual se situen els 
dos blocs de nínxols amb 146,56m² de 
superfície conjunta, amb una superfície 
per al bloc 1 de 76,56m² i de 70m² per 
al bloc 2.

Per als nínxols, ha precisat Hilario Usó, 
s'ha plantejat la solució prefabricada 
per “la seua rapidesa en la col·locació 
i el correcte compliment de la norma-
tiva”. L'acabat final del mur que l'envol-
ta, ha afegit, “s’ha realitzat a base de 
morter monocapa fi blanc”, i disposa 
també d'una volada d'acer inoxidable 
sobre els nínxols en la cara sud per a 

“poporcionar ombra en les hores de 
més calor i protegir-los contra les in-
clemències del temps”.

Així mateix, les obres han contemplat 
les demolicions prèvies necessàries 
per a l'execució del projecte, que han 
consistit principalment en l'adequa-
ció de la tanca que comunica amb la 
següent fase a executar, també s’ha 
procedit a l'eliminació de la capa ve-
getal per a posteriorment rebaixar la 
parcel·la.

Per al correcte drenatge de les escor-
renties superficials procedents de plu-
ges, segons ha indicat el responsable 
municipal, s'ha configurat un sistema 
de pendents en el paviment acabat, de 
manera que es pretén “desguassar en 
les jardineres repartides per tota la su-
perfície de la parcel·la”.

Cas que hi haja fortes precipitacions, 
en què la capacitat d'infiltració de les 
zones verdes es poguera superar, ha 

precisat, s'ha disposat una xarxa de 
canonades dren perforada de diàme-
tre 125mm recoberta de grava drenant 
en les pròpies jardineres, per a “canalit-
zar l'excés d'aigua del terreny saturat i 
abocar-la a la séquia que hi ha adossa-
da al cementeri actual”.

D'altra banda, la xarxa d'aigua potable 
proveeix les fonts i les preses d'aigua 
instal·lades en el corredor central de 
l'actuació, a partir del punt de connexió 
a la xarxa municipal, on s'ha creat una 
xarxa principal formada per canonada 
de PVC de diàmetre 60mm, que es re-
partirà en dos xarxes secundàries.

En relació a l'equipament, Hilario Usó 
ha exposat que s'ha dotat de bancs 
lineals prefabricats de formigó i fonts, 
situades en el corredor central de la 
parcel·la, a més de la plantació d'ar-
bratge divers en espais repartits per la 
superfície de la parcel·la, així com diver-
ses plantacions en les jardineres. 
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En aquesta ocasió l’Ajuntament realitza reformes en la façana, en l’entorn i en 
l'accessibilitat, amb una inversió que ascendeix a 57.267 euros

Obres de millora de l’entorn del Mercat 
Municipal

L'Ajuntament mamprèn les obres 
per a la millora de l’entorn del 
Mercat Municipal, que en aques-

ta ocasió contempla, concretament, 
reformes en la façana, en les entrades 
i en l'accessibilitat, amb una inversió 
que ascendeix a 57.267 euros, segons 
ha manifestat el regidor de Serveis Pú-
blics, Vicent Aparsi.

Amb aquesta actuació, ha explicat 
Aparisi, el consistori millorarà tant l'ac-
cessibilitat al Mercat Municipal com la 
imatge, a més, amb l’execució, ha as-
segurat, “donarem un valor afegit a un 
dels punts comercials més importants 
de la nostra ciutat”.

En la visita a les obres, Aparisi ha estat 
acompanyat de la regidora de Comerç, 
Sara Molina, i del regidor d’Urbanisme, 
Bruno Arnandis, els quals han destacat 
la “ferma aposta del govern municipal 
per renovar i executar projectes molt im-
portants de transformació de la ciutat”.

També s'han referit al “notable in-
crement” de recursos i inversions en 
obres i millores realitzats en els últims 
anys per a posar-los al dia i donar-los 
l'espenta que necessitaven amb l'ob-
jectiu de “garantir i continuar situant 
les nostres infraestructures muni-
cipals com un referent en serveis de 
proximitat”.

Per a la millora de la conservació de 
l'edifici del Mercat Municipal i amb 
l'objectiu de millorar-ne la façana, ha 
precisat Vicent Aparisi, ja s'ha eliminat 
l'estructura metàl·lica que tapava els 
contenidors de fem i l'illa de tres con-
tenidors soterrats que hi havia davant 
de la façana principal a la plaça de la 
Mercè, i ha informat que també s'elimi-
naran tres contenidors més soterrats 
al carrer d’Abel Mus, cantonada amb 
l’avinguda de les Corts Valencianes.

A més de l'eliminació d'aquests conte-
nidors soterrats, ha assenyalat, està 
prevista la instal·lació d'una canalitza-
ció formada per dos tubs de PVC en-
terrats al llarg de la façana per a, “en 
una pròxima actuació poder retirar el 
cablejat de la façana del mercat i pas-
sar els cables d’aeri a subterrani”.

En relació a la millora de l'accessibili-
tat en les entrades al mercat, la inter-
venció que s'està realitzant, segons 
ha indicat el responsable municipal, 
va encaminada a eliminar el desnivell 
de l'escaló de 14cm que hi ha a la por-
ta d'accés del carrer Colom, perquè 
aquest accés es quede a cota 0.

Igualment, amb les obres es milloren 
els accessos al mercat de la plaça de la 
Mercè i del carrer Sant Victorià que ac-
tualment tenen un desnivell inferior a 
5cm, i deixar-los a cota 0, també s'es-
tan renovant les voreres del mercat de 
la plaça de la Mercè, carrer la Tanda i 

carrer Colom, amb la substitució de 
l’actual paviment, molt deteriorat, per 
a evitar els desnivells i els desperfec-
tes existents.

En aquest apartat, Aparisi ha manifes-
tat la importància d'aquesta actuació 
per a “facilitar l'accessibilitat universal 
a totes les persones i la utilització no 
discriminatòria, independent i segura 
en aquest espai públic, i per a adap-
tar-lo a la nova normativa sanitària, 
comercial i de seguretat”.

A més a més, ha afegit que aquesta 
actuació optarà a les subvencions en 
matèria de comerç, consum i artesa-
nia, recollides en l'ordre de la Conse-
lleria d'Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball.

Cal recordar que l'acta de replanteig 
de les obres es va signar el passat 11 
de gener i la previsió de l'Ajuntament 
és que finalitzen els treballs la segona 
setmana del mes de febrer.

MERCAT MUNICIPAL



El velòdrom acull una prova de la Lliga de 
Pista de la Comunitat Valenciana

La cinquena prova autonòmica puntuable es farà al velòdrom municipal, situat en el 
complex esportiu de Llombai

El velòdrom municipal de Borria-
na, situat en el Complex Esportiu 
Municipal de Llombai, va acollir el 

passat diumenge 30 de gener, la cin-
quena prova del campionat de la Lliga 
Pista Comunitat Valenciana de la tem-
porada 2021-2022, organitzada per la 
Federació de Ciclisme de la Comunitat 
Valenciana.

La cinquena prova autonòmica puntua-
ble es va celebrar a Borriana amb entra-
da gratuïta fins a completar l'aforament 
permès i es van disputar proves en les 
categories Sub-23 Femení, Sub-23, 
Màster 30 Femení, Màster 30, Júnior 
Femení, Júnior, Infantil Femení, Infantil, 
Elit Femení, Elit, Cadet Femení, Cadet, 
Aleví Femení, Aleví, Màster 60 Femení, 
Màster 60, Màster 50 Femení, Màster 
50, Màster 40 Femení i Màster 40.

El regidor d'Esports, Vicent Aparisi, ha 
expressat la seua satisfacció perquè el 
velòdrom fora seu d’una de les jornades 
de la Lliga, “els amants del ciclisme en 
pista hem tornat a tindre una cita molt 
interessant en el velòdrom de Borriana”.

Amb aquesta competició, ha manifes-
tat, “es recupera per a les competici-
ons de nivell” el velòdrom de la ciutat, i 
“afegeix fins i tot més valor a la inver-
sió de 40.000 euros de l'Ajuntament 
de Borriana en la reparació i millora de 
les instal·lacions que es van realitzar 
a finals de l’any passat, per a tornar a 
comptar amb aquestes instal·lacions 

de primer nivell que contribuiran a im-
pulsar la pràctica esportiva”.

Des de l'equip de govern i concreta-
ment des de la Regidoria d'Esports, ha 
assegurat Aparisi, “hem volgut posar en 
valor els nostres esports minoritaris, i 
en aquest cas el ciclisme, i hem apostat 
per unes inversions en infraestructures 
esportives que el diumenge 31 de gener 
es van traduir en un campionat de pis-
ta, obert, per al gaudi de l'afició ciclista 
a nivell comarcal, provincial i de tota la 
Comunitat Valenciana”.

Al mateix temps, segons ha destacat el 
regidor d'Esports, ha servir per a “im-

pulsar aquesta pràctica entre la ciuta-
dania de Borriana, tant per als que co-
mencen a conèixer aquest esport com 
per a les persones que el practiquen 
per afició i salut, que és en definitiva el 
que impulsem des del Servei Municipal 
d’Esports: esport i salut”. 
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Pilar Batet, ganadora del V Premio Ruiz 
de Castañeda

Exposició fotogràfica de l'Agrupament 
Escolta Borriana

La burrianense M. Pilar Batet Jiménez se ha pro-
clamado ganadora de la quinta edición del premio 
Ruiz de Castañeda al mejor artículo sobre contra-

tación pública por su trabajo titulad “La compra públi-
ca de innovación”, publicado en la revista Contratación 
Administrativa Práctica 175, por haber sido, conforme a 
las bases del premio, el artículo más leído de entre to-
dos los publicados en la revista a lo largo del año 2021.

En su artículo apuesta por la compra pública innova-
dora para apoyar la difusión internacional de la tecno-
logía española y consolidar proyectos empresariales 
de I+D+I.

La entrega del galardón tuvo lugar el pasado 26 de 
enero en el marco del XI Congreso Internacional de 
Contratación Pública. La autora, jefa del Servicio de 
Contratación y Central de Compras de la Diputación 
de Castellón, considera que la compra pública de in-
novación es posible y es necesaria y puede llevarse a 
cabo por cualquiera de los procedimientos de adjudi-
cación previstos en la LCSP (Ley 17734/2017), si bien, 
se diseña un procedimiento específico, el de asocia-
ción para la Innovación, que permite la investigación, 
el desarrollo y la compra ulterior del producto, servicio 

u obra, todo ello en un mismo procedimiento. Además, 
las Consultas Preliminares al Mercado permiten ob-
tener información sobre las tecnologías disponibles e 
involucrar a distintos agentes para su definición. 

L'Agrupament Escolta Borriana ha organitzat la seua pri-
mera exposició fotogràfica titulada “50 anys d'història”, 
un recorregut fotogràfic al llarg dels 50 anys de l'asso-

ciació, al CMC la Mercè del 13 de gener al 6 de febrer.

Amb aquesta iniciativa, el grup ha volgut transmetre, per a 
totes aquelles persones que no han format part de l’agru-

pament, el sentiment scouts tan característic de l’AEB i 
tan difícil d'explicar amb paraules. Raó per la qual, a través 
de les imatges es conta la història del grup i, alhora, de 
centenars de persones que guarden records, aventures, 
experiències. 

AEB

PARTICIPACIÓ CIUTADANA



L'Ajuntament reparteix 3.000 euros en el 
segon sorteig de la campanya ‘A Borriana, 

Nadal i Reis tenen premi’
Les tres persones guanyadores del segon sorteig promogut pel consistori van fer 

efectiu el premi i van anar de compres per un gran nombre de comerços de la ciutat

Les tres persones guanyadores dels 3.000 euros del 
segon sorteig de la campanya “A Borriana, Nadal i 
Reis tenen premi”, que es va realitzar el passat 10 de 

gener promogut per l'Ajuntament, van fer efectius els pre-
mis i van anar de compres per molts comerços de la ciutat, 
acompanyats dels representants municipals, la vesprada 
del 19 de gener.

Les persones agraciades en el sorteig, Juana Monfort Soler, 
Carlos Francisco Ferreres Baptista i M. Pilar Martí Lapiedra, 
van ser rebudes a la casa consistorial per les regidores de 
Comerç, Sara Molina, i d'Hisenda, Cristina Rius, que els van 
donar l'enhorabona.

A continuació, tots junts es van traslladar als comerços per-
què cadascuna de les persones premiades gastara els 1.000 
euros en compres en almenys 5 establiments del municipi 
amb un consum mínim per local de 50 euros. Aquesta iniciativa s'emmarca en la campanya promo-

cional que, sota el lema “A Borriana, Nadal i Reis tenen 
premi”, desenvolupa l'Ajuntament durant les festes na-
dalenques, dins del pla de dinamització dissenyat pel con-
sistori “Borriana es mou al Nadal”, amb la col·laboració 
de la Federació del Comerç local per a promocionar els 
comerços minoristes amb establiment obert al públic si-
tuats a la ciutat.

D’aquesta manera, l'Ajuntament ha repartit durant 
aquest Nadal un total 6.000 euros en sis premis de 1.000 
euros, a través de dos sortejos, per a les persones que 
han realitzat les compres en el comerç local de Borriana 
entre el 10 de desembre i el 5 de gener de 2022, els dos 
inclusivament. 

COMERÇ
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Nou circuit de cal·listènia i un parc infantil 
en la zona marítima

Les dos àrees s'han instal·lat al parc del carrer Benicàssim de la zona marítima
Amb un pressupost de més de 58.000 euros cofinançat pels fons Feder en el marc de 

l'estratègia Edusi

La zona marítima compta ja amb 
un altre parc que alberga un nou 
circuit de cal·listènia per a la pràc-

tica esportiva i una àrea de jocs in-
fantils, al parc del carrer Benicàssim. 
L'Ajuntament ha acabat la instal·lació i 
muntatge del segon circuit de cal·listè-
nia a la ciutat, que a més compta amb 
una nova zona de parc infantil, segons 
ha anunciat el regidor de Serveis Pú-
blics, Zona Marítima i Esports, Vicent 
Aparisi.

Les dos actuacions, amb un pres-
supost que s'eleva a més de 58.000 
euros, estan cofinançades al 50 per 
cent pel Fons Europeu de Desenvo-
lupament Regional (Feder) en el marc 
del Programa Operatiu de Creixement 
Sostenible, a través de l'estratègia 
Edusi.

Aparisi ha explicat que una vegada 
finalitzades les dos àrees, la infantil 
i l'esportiva, el consistori completa-
rà l'actuació de millora de la zona del 
parc amb la intervenció en el condici-
onament i treballs de regeneració dels 
espais de jardins i en la il·luminació.

Per al responsable municipal de Ser-
veis Públics, “continuem treballant” 
amb l'objectiu “d’actualitzar els equi-
paments en diferents barris i fer una 
ciutat més moderna i igualitària'', i per 
a “posar a disposició de les famílies 
nous espais i continuar amb la millora i 
renovació de diferents zones de la ciu-
tat, amb materials moderns i més cò-
modes i segurs perquè les famílies pu-
guen gaudir amb totes les garanties”.

Unes intervencions que, segons el 
seu parer, comporten beneficis en les 
diferents zones, com “la millora de 
la qualitat de vida dels veïns del bar-
ri, l'adequació dels parcs infantils a la 
normativa actual i la millora general en 
els barris on s'està invertint amb fons 
europeus”.

NOVA ZONA INFANTIL
Amb una inversió específica d'una mica 
més de 23.200 euros, el consistori ha 
ultimat la instal·lació sobre una super-
fície aproximada de 120m² d'una nova 
zona infantil de jocs amb paviment 
amortidor, absorbidor d'impactes.

Les noves instal·lacions disposen d'un 
conjunt complex amb grimpa, format 
per dos torres amb plataformes i amb 
cobertes de dos vessants fabricat en 
fusta laminada de pi. Les torres estan 
unides per un pont d'equilibri penjant 
de cordes. L'accés a una de les torres es 
realitza amb una escala inclinada, i dis-
posa d’una barra de bombers de des-
cens. En l'altra torre hi ha un tobogan. 
En la part inferior d'aquesta segona 
torre se situa una zona de joc protegi-
da amb panells en què hi ha instal·lada 
una taula i un banc de joc. El conjunt 
porta adossada una xarxa de grimpa.

A més, s'han instal·lat dos balancins 
de molls, un d'ells bàsic individual i 
l'altre inclusiu de dos places, segons la 
normativa vigent, d'estructura d'acer 
galvanitzat, panells d'HPDE, seient i 
respatler de contraxapat fenòlic anti-
lliscant. Igualment comptarà amb un 
balancí doble d'estructura d'acer gal-
vanitzat i fusta laminada de pi.

NOU CIRCUIT DE CAL·LISTÈNIA
Amb una inversió específica de 24.884 
euros per al mobiliari urbà dels mòduls 

de cal·listènia i per al condicionament 
de la superfície, s'instal·la a Borriana el 
segon circuit de cal·listènia en una su-
perfície habilitada d'aproximadament 
190m² al parc del carrer Benicàssim.

Amb el nou parc, ha manifestat l'edil, 
“continuem ampliant l'oferta d'espais 
públics i oberts per a la pràctica de di-
versos tipus d'activitats esportives a 
Borriana”, a més, “fomentem hàbits de 
vida saludables d'acord amb les finali-
tats de l'àrea esportiva del consistori”.

ESTRUCTURES DE CAL·LISTÈNIA
La nova instal·lació compta amb un 
equipament compost de diferents 
estructures. Entre les quals destaca 
una unitat de complex homologat amb 
barres de dominada i bancs d'abdo-
minals per a exterior, almenys amb 3 
barres transversals a diferent altura 
i un banc d'abdominals horitzontal o 
inclinat, i una unitat de taula d'exerci-
ci per a exterior que consisteix en una 
peça metàl·lica composta per 2 barres i 
3, 4 o 5 semianelles de diferent altura.

També disposa d'una unitat de barres 
paral·leles dobles homologades per a 
exterior, consistent en 3 barres para-
l·leles; una altra unitat de barres de fle-
xions triple francesa per a exterior, que 
consta de 4 pals i 3 barres transversals 
col·locades a altures diferents i, final-
ment, una unitat de complex homologat 
per a exterior amb almenys 4 dels com-
ponents següents: pals verticals, barres 
transversals, barra serp, barra hummer 
pull-up, paret sueca i anelles. 

POBLATS MARÍTIMS



Elaboració d’un Mapa de fosses del terme 
municipal

Localitzen fins a quatre zones d'enterraments a través del treball arqueològic i de georadar 
realitzat al cementeri i als voltants

El projecte “Mapa de fosses del 
terme municipal” promogut per 
l'Ajuntament de Borriana ha 

aconseguit els primers resultats des-
prés de la consulta de nombrosa do-
cumentació, llibres, articles o registres 
municipals, treballs arqueològics i de 
georadar, ja que s'ha aconseguit, per 
primera vegada, l'anotació d'un total 
de 651 víctimes, segons ha avançat el 
regidor de Patrimoni, Vicent Granel.

El projecte, coordinat per Arqueocas 
Patrimoni i el departament munici-
pal d'Arqueologia, ha realitzat en una 
primera fase un procés exhaustiu de 
documentació i investigació per a de-
terminar la quantitat de fosses o llocs 
d'inhumació de les víctimes de la re-
pressió republicana, la Guerra Civil i la 
repressió franquista, prenent com a 
referència un període cronològic que 
abasta des de 1936 fins a 1949.

Segons ha explicat Granel, dins 
d'aquesta fase s'ha aconseguit con-
feccionar diversos llistats actualitzats 
que mostren els noms i cognoms de 
les víctimes (civils, militars, religioses), 
així com dades al·lusives a l’edat, lloc de 
defunció i circumstàncies, lloc d'enter-
rament i altres dades d'interès.

“Sent conscients de l'interès que pot 
suscitar aquest estudi entre la ciutada-
nia a l'hora de conèixer on paren pos-
sibles familiars desapareguts o morts, 
en pròximes dates anunciarem com es 
pot consultar la llista, i d'aquesta ma-
nera tindre tota la informació catalo-
gada per a facilitar el treball de busca”, 
ha explicat Granel. A més, en les prò-
ximes Jornades del Memorial Demo-
cràtic s’impartirà una conferència per 
a explicar totes les troballes, tant do-
cumentals com a arqueològics.

Amb els estudis realitzats, ha finalitzat 
el responsable municipal, l'Ajuntament 
de Borriana “estarà en disposició de 

promoure noves fases del treball en-
caminades a l'exhumació de les vícti-
mes, la identificació i la reparació de la 
dignitat de les famílies”.

GEORADAR EN 4 ZONES
La segona part del projecte ha consistit 
en un treball arqueològic de camp rea-
litzat en les instal·lacions del Cementeri 
Municipal amb l'objectiu de situar es-
pecialment les inhumacions de soldats 
i víctimes de la repressió i la guerra.

El regidor de Patrimoni ha precisat 
que amb l'ajuda d'aparells de detec-
ció geofísica i antenes GPS, es tracta 
de “determinar si encara queden víc-
times d'aquest període inhumades en 
el subsòl del cementeri, en la zona que 
ocupaven els antics espais de sepultu-
res en terra, ja que en aquests casos la 
falta de documentació relacionada i la 
inexistència de làpides o senyals impe-
deixen saber-ho”.

En el transcurs dels treballs de camp 
s'han identificat tres zones amb pos-
sibles enterraments no indicats, de les 

quals s'han agranat dos completes i 
una part de la tercera, la resta queda 
sota les illes de nínxols actuals, segons 
expliquen els encarregats de l'estudi.

També s'ha descobert que hi va haver 
possibles enterraments en una quarta 
zona, extramurs, que actualment ha 
quedat inclosa dins del cementeri, “per 
la qual cosa possiblement es plante-
gen nous treballs en aquest sentit”, ha 
precisat Vicent Granel.

El georadar és un mètode de pros-
pecció no invasiu que emet impul-
sos electromagnètics que permeten 
identificar anomalies en el subsòl. A 
través d’agranaments laterals i longi-
tudinals, l'aparell mòbil va creant una 
malla amb irregularitats que han sigut 
estudiades en un laboratori informàtic 
per l'empresa Geozone per a tractar 
de determinar l'existència d'aquests 
enterraments, la disposició en el sòl, 
la profunditat, entre d’altres, i situar 
en l’espai les inhumacions de soldats 
i víctimes de la repressió i la guerra. 

PATRIMONI
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Programació cultural de 2022 amb ‘El Cuc’, 
el nou cicle infantil de teatre

L'emac. i les actuacions d'Eugeni Alemany i Joaquin Reyes destaquen entre les 
activitats previstes en el primer trimestre d'enguany

Totes les activitats compten amb un protocol sanitari per a garantir la seguretat en els 
diferents espais culturals

L'Ajuntament ha preparat una pro-
gramació per al primer trimestre 
de l'any amb novetats, com “El 

Cuc”, un nou cicle de teatre infantil que 
s'allargarà des de gener fins al mes de 
maig, cada divendres al CMC la Mercè. 
Aquesta proposta juntament a una 
nova edició de l'emac. i les actuacions 
al Teatre Payà d'Eugeni Alemany i Joa-
quin Reyes destaquen en la programa-
ció pensada i estructurada en l'actual 
situació sanitària.

El regidor de Cultura, Vicent Granel, 
acompanyat del tècnic de Cultura, Ra-
fael Marañón, i el dissenyador borria-
nenc Juan Tirado han presentat la nova 
programació cultural per al primer 
trimestre del 2022, emmarcada dins 
de la programació regular d'hivern, 
la tradicional programació en honor 
al patró de la ciutat, Sant Blai, i la del 
període festiu faller. Totes les activitats 
compten amb un protocol sanitari per 
a garantir la seguretat en els diferents 
espais culturals.

Granel ha destacat com a novetat el cicle 
de teatre infantil denominat “El Cuc”, que 
tindrà lloc des del divendres 21 de gener 
fins al 13 de maig al Centre Municipal de 
Cultura la Mercè. “Tots els espectacles 
del cicle tindran l'entrada gratuïta fins 
a completar l'aforament. Un cicle que 
aportarà, a més de les arts escèniques 
destinades al públic infantil, sorpreses 
per als assistents”, ha assegurat.

Quant a l'apartat musical, la setena 
edició de l'emac. serà la protagonista 
de l'11 al 13 de febrer en les instal·la-
cions del CMC la Mercè. “Un festival de 
música i art que ja ha anunciat tot el 
seu cartell, i que tornarà a ser referent 
cultural a la província de Castelló”, ha 
destacat Granel. Queralt Lahoz, Els Vo-

luble, María Escarmiento o Depressió 
Sonora són els noms que encapçalen 
el cartell del festival que torna al mes 
de febrer de 2022.

Quant a la programació ordinària en 
matèria artística, cal ressaltar l'ex-
posició pictòrica “Temps d’espera” de 
Sandra Valls i la mostra “Borriana en 
temps de la II República” comissaria-
da per Guillem Ríos i Manuel Monsonís 
amb motiu de la setmana del Memorial 
Democràtic d'enguany.

En la programació teatral per a adults, 
al gener es va representar En persona 
guanye del showman valencià Eugeni 
Alemany i amb Festejen la broma, de Jo-
aquín Reyes, per al dissabte dia 2 d'abril. 
D'altra banda, el Teatre Payà acollirà 
l'obra de teatre Història d'una mestra, 
que s'emmarcarà dins dels actes pro-
gramats per al Memorial Democràtic.

Quant a la programació musical clàs-
sica, els aficionats podran escoltar 
l’Agrupació Filharmònica Borrianenca 
en el tradicional concert de Sant Blai, 
l'habitual concert anual en homenat-
ge a José Manuel Fandos que enguany 
farà el Cor Carnevale, el Concert de 
Carnestoltes de la Coral Borrianenca 
i l'excepcional concert del clarinetista 
borrianenc Raül Traver i el pianista rus 
Alexander Yakovlev, previst per al diu-

menge dia 3 d'abril al Teatre Payà.

D'altra banda, per a celebrar Sant Blai, 
també es comptarà amb l'activitat tra-
dicional de la Trobada de gegants i ca-
buts que arribarà a la quinzena edició.

FESTIVAL “EL CUC”
Respecte a la novetat d’“El Cuc”, Granel 
ha manifestat que és un “festival de 
teatre infantil, familiar, i gratuït”, que se 
celebrarà a la casa de la Cultura des del 
dia 21 de gener fins al 13 de maig, cada 
quinze dies excepte períodes festius, a 
les 6 de la vesprada, una hora especial 
en què els xiquets i les xiquetes ja han 
acabat les classes de la setmana.

El cicle, ha assenyalat el regidor, “comp-
tarà amb les companyies de més renom 
en el panorama de les arts escèniques 
de la Comunitat Valenciana i tindrà un 
contingut variat, teatre, música, màgia, 
dansa, circ i, a més, esperem molta par-
ticipació”. Amb aquest objectiu, ha infor-
mat que es farà arribar a tot l'alumnat 
un adhesiu i un díptic amb la progra-
mació dissenyats per a aquesta ocasió 
expressament per Juan Tirado.

Tota la programació es pot consultar en 
el web <www.entradesborriana.com> i 
també des d'aquest mateix lloc web es 
pot accedir a la venda d'entrades dels 
espectacles que són de pagament. 

CULTURA



Borriana (1979-2023)
Capítol 2

JOAN MOLÉS

A) DONES A L’AJUNTAMENT
L’accés de la dona als llocs de responsabilitat municipals ha 
estat lent però amb un creixement constant, d’acord amb 
els temps actuals. Afortunadament, la situació ha anat nor-
malitzant-se fins aconseguir quasi la paritat en les últimes 
legislatures.

La primera dona que va exercir de regidora en l’etapa demo-
cràtica va ser Juana Tejedo García (UCD) en la legislatura de 
1979, i la primera alcaldessa, Maria Josep Safont Melchor en 
les legislatures de 2015 i 2019. Dades per legislatura:

1979-1983:  . . . . . . . . . . . . . . . . .1 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5%

1983-1987:  . . . . . . . . . . . . . . . . .2 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10%

1987-1991:  . . . . . . . . . . . . . . . . .3 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15%

1991-1995:  . . . . . . . . . . . . . . . . .4 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20%

1995-1999:  . . . . . . . . . . . . . . . . .6 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30%

1999-2003:  . . . . . . . . . . . . . . . . .6 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30%

2003-2007:  . . . . . . . . . . . . . . . . .7 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 33%

2007-2011:  . . . . . . . . . . . . . . . . 10 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 48%

2011-2015:  . . . . . . . . . . . . . . . . 11 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 53%

2015-2019:  . . . . . . . . . . . . . . . . 10 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 48%

2019-2023:  . . . . . . . . . . . . . . . . 10 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 48%

B) CANVIS DE GRUP POLÍTIC
No han estat massa nombrosos si tenim en compte la com-
plexitat dels moments pels quals ha passat la política local 

en aquests més de 40 anys. Però és una prova de la incon-
gruència, de vegades, dels polítics.

-   Juan Sorolla: UCD (1979); PDL (1983); PP (1995)
-  Javier Perelló: UCD (1979); AP (1983); PP(1991, 1999, 

2003, 2007 i 2011)
-  Juan Feliu: CD (1979); AP (1983)
-  María Ángeles Vicent: UV (1991); PP (1995, 1999, 2003 

i 2007)
-  Vicente Tejedo: PSOE (1991); PP (2019)
-  Mercedes Giménez: UV (1999 i 2003); CV (2007); PP 

(2011)
-  Mariola Aguilera: PP (2003); CIBUR (2007, 2011 i 2015)

C) RELACIONS FAMILIARS EN LA POLÍTICA MUNICIPAL
És molt normal que en poblacions com Borriana hagen tin-
gut accés als càrrecs polítics persones d’una mateixa família. 
Pares, fills i germans han estat presents en diferents legis-
latures, fins i tot en partits diferents, cosa que demostra la 
riquesa i el valor de la democràcia.

-  Juan Canós Safont, d’UCD, alcalde en la legislatura 1979 
fill: Juan Canós Broch, regidor de Vox en la legislatura 2019

-  Manuel Tarancón Fandos, regidor d’UCD en la legislatura 1979 
germà: Juan Tarancón Fandos, regidor del PP en la legis-
latura 1991

-  Juan Feliu Rives, regidor de CD (1979) i d’AP (1983) 
filla: Amparo Feliu Salas, regidora del PP (1995 i 1999)

-  Enric Safont Martínez, regidor d’AP en la legislatura 1983 
filla: Maria Josep Safont Melchor, regidora del PSOE 
(1999 i 2007) i alcaldessa (2015 i 2019) 
fill: Enrique Safont Melchor, regidor del PP (2007, 2011 
i 2015)

-  José Ignacio Monferrer Daudí, regidor del PSOE (1991 i 1995) 
germà: Joan Ramon Monferrer Daudí, regidor del PSOE 
(2007 i 2019) 
filla: Lluïsa Monferrer Aguilella, regidora del PSOE (2015 
i 2019)

-  Salvador Molina Giménez, regidor del PSOE (1991 i 2003) 
filla: Sara Molina Ballester, regidora del PSOE en la legis-
latura 2019

-  M. Ángeles González Morcillo, regidora del PP en la 
legislatura 1995 
marit: Francisco Isach Benedito, regidor del PP (2003 i 2007)

-  Agustín Aparisi Rubert, regidor del PSOE en la legislatura 
1995 
fill: Vicent Aparisi Juan, regidor del PSOE (2007, 2011, 
2015 i 2019)

-  Vicent Carda Isach, regidor d’UPV en les legislatures de 
1995 i 1999 
germana: Inma Carda Isach, regidora de Compromís (2015)

Regidores que formen part de l'actual corporació municipal

AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS
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Igual que la Wehrmacht tuvo su canto 
de cisne con la batalla de las Ardenas, la 
oposición se ha lanzado y está usando 
toda su munición a la desesperada para 
torpedear el PAI Sant Gregori, a pesar 
de que todas las sentencias que se han 
dictado desde los diferentes tribunales 
–y ya son 6– apoyan nuestra gestión. 
Perfectamente orquestada, la derecha 
más rancia y reaccionaria de este país 
intenta mostrar que se ha diversificado 
para atacar cualquier progreso pensan-
do solo en el rédito político y en escon-
der sus propias debilidades.
Del mismo modo que van a Bruselas a 
boicotear los fondos europeos sin im-
portarles el daño que puedan hacer a la 
ciudadanía –por suerte en Europa ya los 
conocen y les han parado los pies– en el 
caso de Sant Gregori han hecho, hacen 
y harán todo lo posible para arruinar un 
proyecto que los socialistas encontra-
mos plagado de problemas que ellos 
mismos habían generado. Heredamos 
un megaproyecto agonizante cuya re-
parcelación fue aprobada en 2010 con 
informes externos, en contra de los in-
formes de los funcionarios, y con el es-
paldarazo de los concejales socialistas 
que hace más de una década decidimos 
mojarnos en un tema tan importante 
para Borriana. Muchas cosas se habí-
an hecho mal y, con los años, aquel PAI 
que tanto publicitaban se convirtió en un 
agujero negro económicamente entre 
acusaciones de retrasos y obstruccio-
nes, hasta que se paró definitivamente. 
Fue en 2015 cuando nos encontramos 
con importantes procedimientos cadu-
cados. Uno de ellos, el de la rescisión con 
el urbanizador que inició el PP en 2014 
por varios incumplimientos. Por suerte 
y por prudencia decidimos solicitar un 
informe a un prestigioso gabinete de 
abogados, que nos dejó claro que aquel 
procedimiento de rescisión había cadu-
cado y que, a pesar de que las causas 
planteadas por el gobierno del PP no 
estaban tan claras, la única alternativa 
que teníamos era iniciar un nuevo pro-
cedimiento de rescisión para continuar 
el PAI con un nuevo urbanizador, pues-
to que anularlo definitivamente podría 
ser inviable, y más cuando la inmensa 
mayoría de los propietarios no estaban 
dispuestos a renunciar al PAI. Después 
de varias reuniones con potenciales in-
versores que solo aportaban humo y cu-
ando todavía teníamos abierta la posibi-

lidad de dar marcha atrás, encontramos 
a uno dispuesto a hacer las inversiones 
necesarias para reflotar el proyecto. Fue 
en aquel momento cuando la oposición 
empezó a poner todas las trabas po-
sibles, a sembrar dudas y a oponerse 
a cualquiera de los avances que poco a 
poco íbamos consiguiendo. Con una em-
presa reflotada que podía cumplir con los 
requerimientos del Ayuntamiento llega-
mos a un acuerdo transaccional en 2019 
por el que se volvía a poner en marcha el 
proyecto; mientras, las maniobras para 
pararlo se multiplicaban.
Aquel acuerdo transaccional tan criti-
cado por la oposición no solo resucita-
ba el PAI, sino que añadía importantes 
mejoras técnicas y ambientales res-
pecto al proyecto original, incorporaba 
garantías adicionales y se aseguraban 
los derechos de los pequeños propie-
tarios. Mientras el PP escondía la ca-
beza y se ponía de perfil, Ciudadanos 
repetía como un loro lo que le dicta-
ban algunas voces frustradas por no 
haber podido sacar provecho econó-
mico y dejaban muy claro que si ellos 
no ganaban preferían hacernos perder 
a todos. Aquel acuerdo nos llevó a los 
primeros pleitos, y por la vía penal re-
cibimos querellas personales que ya 
han sido archivadas definitivamente, 
mientras que por la vía administrati-
va otro tribunal revalidaba el acuerdo 
transaccional. Estas sentencias no solo 
nos apoyaban sino que dejaban muy 
claro la validez jurídica de los informes 
municipales externos tan criticados por 
los que no dudaron en usarlos cuando 
ellos gobernaban.
Poco a poco y con firmeza, íbamos avan-
zando frente a la incredulidad de todos 

los que desprestigiaban nuestra gestión 
que, alarmados por nuestros progresos 
cada vez más evidentes, intensificaban 
su ofensiva. Como administrativamente 
quedaron desarmados por los juzgados, 
centraron sus esfuerzos en intentar 
ahogar económicamente el proyecto, y 
para ello no dudaron en utilizar a algu-
nos propietarios alentándolos a acudir a 
los tribunales y a no pagar las cuotas de 
urbanización, a sabiendas de que esto 
les costaría un dinero que acabarían pa-
gando los propietarios de su bolsillo en-
tre recargos y juicios. Todo esto para que 
a la derecha rancia se le llene la boca di-
ciendo que hay muchos procedimientos 
judiciales abiertos, cuando en la práctica 
los recursos que se presentan son casi 
idénticos –de hecho se pueden reducir a 
tres o cuatro modelos. Al final, la cama-
rilla que mueve los hilos dentro y fuera 
del Ayuntamiento sigue los principios de 
la propaganda de Goebbels y pretende 
que “una mentira repetida mil veces se 
convierta en una verdad”. En esta etapa 
de pérdida de memoria que vive la opo-
sición, los que provocaron el incendio 
ahora se postulan como bomberos.
Pese a la actitud y los despropósitos de 
las derechas de Borriana para hundir el 
PAI y pese a las amenazantes querellas 
judiciales, los socialistas seguiremos 
trabajando y tomando las decisiones 
que nos corresponden como gobier-
no municipal pensando siempre en 
el futuro y en lo mejor para Borriana, 
porque a nosotros solo nos mueve el 
interés por Borriana y el bienestar de 
nuestra ciudadanía.

LA DERECHA PIERDE LA MEMORIA Y ACOSA AL 
PAI SANT GREGORI

Contáctanos,
psoe@burriana.es
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Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

CULTURA I FAMILIES

Amb l’arribada del mes de febrer, i amb 
les festes patronals passades, la cultu-
ra ha tornat al carrer a la nostra ciutat. 
Cultura diversa, per a tot el món, i amb 
perspectiva de gènere. I ara més que mai, 
és moment de reivindicar, davant movi-
ments d’ultradreta donar l’opció a la gent 
de consumir més cultura que mai, que els 
faja reflexionar sobre la nostra societat.
Ara fa set anys que va nàixer a Borriana, 
una aposta cultural única que ha anat 
creixent de manera intel·ligent, donant 
passos en la direcció encertada, sense 
voler passar a ser un gran esdeveni-
ment, sinó mantenint l’essència del seu 
espai, del Centre de Cultura La Mercé 
de Borriana. Emac.. Una aposta cultural 
que va nàixer des de l’escepticisme i que 
amb el temps, la insistència, i la qualitat 
de l’oferta ha fet que aquells primers 
anys s’hagen superat per omplir la pla-
ça de La Mercé, el jardí arqueològic i el 
claustre de la Casa de la Cultura. Més 
de 25 lloguers de vivenda directa per al 
festival, més places hoteleres de la po-
blació és la repercussió directa. 
I un detall del Emac. és que totes les 
edicions han tingut com a cap de cartell 
una cantant femenina. La perspectiva 
de gènere també s’ha cuidat en un es-
deveniment cultural que vol pujar de 
qualitat, i no de quantitat, i és el que 
està aconseguint any rere any, avan-
çar-se a les modes, a la societat.
Junt al emac, el festival de teatre infantil, 
El Cuc, ha arribat per cobrir una necessi-

tat del públic infantil i familiar a la nostra 
localitat. La possibilitat de crear un espai 
per a les famílies en el sector cultural és 
més important que mai en aquestos 
moments. A tot això, cal sumar-li una 
programació pensada per a Borriana i el 
seu veïnat, i una amplia oferta que pugar 
cobrir totes les necessitats, que continu-
arà durant tot l’any amb apostes que faja 
de la nostra ciutat una capital cultural 
com ho era fa unes dècades.
8 DE MARÇ
I de la mateixa manera, per al proper 
mes de març, el mes de la dona, amb 
una necessitat més important que mai 
davant els atacs de partits d’ultradreta 
contra la figura de la dona en la socie-
tat, cal reivindicar-ho amb una aposta 
cultural decidida, i que comprenga a 
tots els sectors de la població. Xer-
rades, llibres, teatre, intervencions, 
concerts, i tot encaminat a donar a 
conèixer la realitat de la societat en 
l’actualitat, i deixar de banda els mis-
satges malintencionats. Tornant a fer 
participar al teixit associatiu de Borri-
ana, que és el vertader protagonista.
EXIGIR ALS BANCS
Per altra banda, veiem com en l’últim 
any la prestació i la qualitat dels serveis 
a les entitats bancaries s’han reduït de 
manera extraordinària, i ha acabat pa-
gant la gent major la desatenció i la falta 
de recursos. Tot el món coneixem casos 
de persones majors que s’han vist inde-
fenses davant dels bancs per no poder 

actualitzar la “llibreta” o simplement 
traure diners. Hem demanat que l’aten-
ció en els bancs siga per llei, no podem 
permetre que es mantinga aquest trac-
te discriminatori cap a la gent, que al cap 
i a la fi, té els seus diners al banca, i la 
única cosa que vol es poder traure’ls, o 
saber d’ells, és indignant.
Compromís té clar que primer han de 
ser els veïns i veïnes, i exigim que els 
bancs fagen la seua feina, i no abando-
nen als seus clients.
COSTES
I per últim, Borriana ha de reivindicar en 
veu altra i en majúscules una millora en 
la nostra costa. Els veïns i veïnes són 
els grans perjudicats que veuen com el 
Govern Estatal torna a girar el cap, i no 
mira per la protecció de la nostra costa. 
La Serratella segueix igual que sempre, 
a l’espera que el projecte estiga acabat 
i posen els diners suficients per fer les 
actuacions que d’una vegada per totes 
protegesca la costa, i això no ha arribat. 
I cal anar a Madrid a reivindicar aques-
tes mesures, tant a la Serratella, com a 
la zona del Grao i el Clot. És necessari 
un compromís en la nostra ciutat, que 
ens diguen la veritat de la situació i exi-
gir que avance la nostra situació.
Compromís treballem per la gent de 
Borriana, per exigir els millors serveis 
per als nostres veïns i veïnes. Seguim 
treballant per les persones, per fer una 
ciutat millor, i sobretot, per recuperar 
una normalitat que no ens haguera 
agradat mai perdre. Entre totes i tots 
ho farem possible.
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PREMIO A LA INCOMPETENCIA
Burriana cumplirá con este su sép-
timo año de gobierno de izquierdas. 
El que prometió y luego incumplió 
en tantos y tantos objetivos. Nues-
tra playa es un buen ejemplo de ese 
futuro prometedor truncado. El que 
nos garantizaron los socialistas y que 
con el apoyo de Compromís han con-
vertido en quimera. 

Les Terrasses sufren inundaciones a 
cada temporal marítimo sin inversión 
prevista ni proyecto a la vista. En La 
Serratella, los retos eran ambiciosos 
pero los hechos nulos. Y la tozuda 
realidad nos enfrenta a una costa 
que en estos siete años ha seguido 
alimentando una regresión que no ha 
obtenido ningún dique ni contención 
en forma de inversión del Gobierno de 
España. 

Y si esta carta de presentación no fue-
ra suficiente, este fin de semana he-
mos conocido que el nuevo secretario 
general del PSOE, Samuel Falomir, ha 
decidido entregar la defensa y protec-
ción de la costa de la provincia a Vicent 
Aparisi. El mismo que durante estos 
siete años, se puede decir, se ha sen-
tado a la orilla del mar a contemplar 
cómo el agua batía cada vez más cerca 
de las viviendas. 

Sus obras le avalan. Lo que nos re-
sulta mucho más dramático, porque 
entregar el liderazgo y defensa de una 
costa a un representante público que 
no ha conseguido ni un solo proyecto 
para su ciudad en siete años, no nos 
tranquiliza. 

Desde el PP de Burriana vamos a 
seguir defendiendo nuestro litoral y 
a reivindicar ese frente común que 
propusimos hace cerca de dos años 
y que hoy sigue sin materializarse. La 
costa merece la unión de todos para 
conseguir la mayor de las inversiones. 

Porque la realidad es que hoy estamos 
peor que hace siete años y la previsión 
no es muy halagüeña. 

Es lamentablemente una historia co-
nocida. Como la que nos enfrenta al 
desarrollo de un PAI, Sant Gregori, que 
debería ser punto de encuentro, con-
senso, participación y transparencia 
pero que lamentablemente se ha judi-
cializado porque quienes tendrían que 
dar explicaciones callan como puertas. 

El Ayuntamiento de Burriana, con el 
PSOE a la cabeza y Compromís es-
poleando, ha decidido avanzar sin 
escuchar. Sin tener en cuenta a los 
afectados y sin permitir una mínima 
participación y debate sobre el de-
sarrollo del sector. Un talante que ha 
llevado a la Fiscalía a solicitar la impu-
tación de la alcaldesa por un presunto 
delito de prevaricación continuada en 
relación a informes desfavorables en la 
tramitación de dicho proyecto. 

Pero Safont sigue sin escuchar y hace 
de su capa un sayo para exigir el cobro 
de cuotas de urbanización a los propie-
tarios mientras ella no paga ni un euro 

como ayuntamiento. Es insostenible 
que una administración exija a particu-
lares que paguen las cuotas derivadas 
del desarrollo de un PAI que la propia 
institución, como parte afectada en el 
desarrollo, se niega a abonar. 

Lo de consejos doy que para mí no ten-
go le viene como anillo al dedo a una 
alcaldesa que ha hecho y desecho a su 
antojo en Sant Gregori con el respaldo 
de sus socios de Compromís. Deci-
dieron romper el consenso que había 
vertebrado este proyecto y desde en-
tonces caminan por libre, eso sí, bajo el 
foco atento de la Justicia.

Desearíamos que Burriana no tuviera 
que ser noticia por el señalamiento 
de su alcaldesa. Que la ciudad fuera 
ejemplo de inversiones, desarrollo y 
futuro. De limpieza, conservación y 
servicios. Pero lamentablemente hoy 
seguimos siendo un ejemplo de opor-
tunidades perdidas. Un castigo inme-
recido para una ciudad que estamos 
convencidos es capaz de mucho más 
y desea ser mucho más. Lo consegui-
remos vecinos, porque el futuro lo de-
cide Burriana.
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mariajesus.sanchis@burriana.es

QUE PASA CON LAS CUOTAS DE SAN GREGORI

Con fecha 10 de febrero, esta conce-
jala presenta una moción para que el 
pleno suspenda el cobro de cuotas a 
los propietarios de San Gregori, tanto 
en vía ejecutiva como voluntaria, ya 
que ello podría suponer un quebranto 
importante para los propietarios, que 
temen que la empresa no pueda llevar 
a termino el proyecto.

Moción que espero que se apruebe, 
y sino, que los señores del PSOE y de 
Compromis, levanten la mano y mi-
rando a los propietarios y les digan 
que NO, que tienen que pagar por unas 
cuotas que la fiscalía de Castellón dice 
que no se ajustan a la realidad.

Argumentación basada en los infor-
mes de los técnicos municipales y a un 
informe técnico forense.

Los propietarios no confían en la capa-
cidad, ni de gestión ni económica del 
Urbanizador, y ello se debe a los in-
cumplimientos de plazos, al anuncio 
reiterado de un nuevo inversor o in-
versores, que nunca llega, y la falta de 
transparencia tanto del Ayuntamiento 
como de la Urbanizadora.

Todo esto se debe a que la urbaniza-
dora Golf San Gregori, ha solicitado al 
Juzgado de lo Mercantil una modifica-
ción del convenio de acreedores apro-
bado en diciembre de 2018, alegando 
el impacto que ha tenido la pandemia 
en la actividad mercantil, a retrasos 
administrativos y al impago de las 

cuotas por parte de los propietarios. A 
estos argumentos, ocurrentes donde 
los haya, voy a contestar desde aquí, 
porque ya no se puede tomar más el 
pelo a los propietarios.

En primer lugar, la pandemia solo sus-
pendió por ley las obras durante 15 
días, el resto de tiempo que estuvieron 
paralizadas fue porque así lo decidió la 
urbanizadora.

Los trámites administrativos, se llevan 
a cabo por los técnicos municipales con 
el cumplimiento estrictos de los plazos.

La alegación de que la incertidumbre 
causada por la pandemia ha ocasio-
nado que distintos propietarios hayan 
impedido pagar las cuotas y esto ha 
ralentizado las obras de urbanización, 
es lo más ridículo que puede alegar la 
urbanizadora. Los propietarios no pa-
gan en primer lugar porque existe una 
discrepancia entre lo certificado y lo que 
el ingeniero municipal ha visto in situ, y 
por tanto no se fían que las cantidades 
certificadas, correspondan a trabajos 
realmente realizados, duda, que tam-
bién tiene la fiscalía de Castellón, y que 
por ello ha denunciado a la Alcaldesa 
por un presunto delito de prevaricación 
continuado, y a otras tres personas re-
lacionadas con la urbanizadora, por pre-
sunta falsedad de certificaciones. Y en 
segundo lugar porque no se fían de la 
urbanizadora por los incumplimientos 
continuos de plazos y promesas.

Además las cuotas deben pagarse cu-
ando el agente urbanizador presente 
ante el Ayuntamiento las certificaciones 
de obra y facturas justificativas, estas 
últimas nunca se han presentado.

La certificación debe desglosar y de-
tallar, las partidas de los capítulos de 
obra ejecutados, con las magnitudes 
de la obra realizada, no basta con pre-
sentación formal de cumplimiento de 
unos porcentajes que no se sabe a que 
capítulo corresponden.

Claro ejemplo del descontrol en las 
certificaciones, es que se está certifi-
cando partidas que no corresponden 
al proyecto, como por ejemplo la mano 
de obra del yacimiento arqueológico 
que aparecen en el proyecto en 900 y 
han facturado 7,000 horas.

Es increíble que con un decreto de alcal-
día, se obligue a los propietarios a pagar 
unas horas que no están en el proyecto, 
da la impresión que la alcaldesa se ha 
excedido en sus competencias.

Pero lo que es increíble es que el ur-
banizador solicita una modificación de 
aplazamiento del concurso de acree-
dores, alegando que los propietarios 
no cumplen con el pago de las cuotas 
de urbanización y yo pregunto, ¿los 
propietarios tienen que pagar las deu-
das del concurso o los trabajos de ur-
banización?.

¿Esa es la empresa que tenía tanto 
músculo?, ¿esa es la empresa que el 
señor Arnandis decía que había pues-
to muchos millones y por ello se les 
devolvían la condición de agente urba-
nizador?

En fin, como siempre con el señor Ar-
nandis, un despropósito tras otro. Mire 
usted, lo que debe hacer es exigirle a 
la urbanizadora, que aporte la docu-
mentación económico-financiera que 
garantice su capacidad para hacerse 
cargo de la obra en el plazo estipulado 
y sino tomar las medidas pertinentes.
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OTRA FORMA DE GOBERNAR ES 
POSIBLE, PREDICANDO CON EL EJEMPLO 
Y PONIÉNDOSE AL SERVICIO DEL 
CIUDADANO Y NO SERVIRSE DE ÉL
Es función del Ayuntamiento prestar 
servicios a los vecinos del municipio, 
que para eso pagan impuestos y ta-
sas, pero también lo es cumplir y ha-
cer cumplir las normas.

Desde el 11 de Noviembre están acu-
mulados los escombros de las obras 
de Vía Pública en el velódromo muni-
cipal de Burriana, situado en el com-
plejo deportivo Llombai.

El Real Decreto 105/2008, de 1 de 
febrero, por el que se regula la pro-
ducción y gestión de los residuos de 
construcción y demolición dice en 
art.15, disposición segunda “las ad-
ministraciones públicas velarán por 
que en las obras en que intervengan 
como promotores se apliquen medi-
das tendentes a la prevención en la 
generación de residuos de construc-
ción y demolición.”

La Ordenanza Municipal de Limpieza 
Urbana dice en el capítulo segundo: 
“De la limpieza de la vía pública por 
obras y actividades diversas. Artículo 
17.- Todas las actividades que puedan 
ocasionar suciedad en la vía pública, 
cualquiera que sea el lugar donde se 
desarrollen y sin perjuicio de las licen-
cias o autorizaciones que en cada caso 
fueran pertinentes, exigen de las per-
sonas que las realicen la adopción de 
cuantas medidas sean necesarias para 
evitar tal suciedad, quedando obliga-
das a proceder a la limpieza inmediata 
y retirada de los residuos resultantes si 
los hubiera … Artículo 27.- Se prohíbe 
realizar en la vía pública los actos que 
se especifican a continuación: a) Vaciar, 
verter y depositar cualquier clase de 
materiales residuales.” 

Y en el capítulo cuarto, “de la limpieza 
y mantenimiento de solares. Artículo 

36.- Los propietarios de solares debe-
rán mantenerlos libres de desechos y 
residuos y en las debidas condiciones 
de higiene, salubridad y ornato pú-
blico, lo cual supone su desbrozado, 
desratización y desinfección.”

El pasado jueves, VOX denunció en 
la Comisión informativa de Urba-
nismo la existencia de un vertedero 
ilegal en los terrenos donde se ubi-
ca el Velódromo Municipal y que el 
concejal de Vía Pública mantiene, 
poniendo como excusa que se “ha 
hecho así toda la vida”, afirmando 
incluso que “se está procediendo a 
su retirada”. 

Pero el vertedero ilegal allí sigue tal y 
como muestra la fotografía adjunta.

Si un particular o empresa acumula 
escombros en un vertedero ilegal, 

es sancionado, y en orden así debe 
ser, pero cuando se trata del Ayun-
tamiento parece que no se aplica la 
ley. El equipo de Gobierno de Burria-
na está cada vez más alejado de los 
vecinos del municipio, tratándolos 
como ajenos y con la prepotencia de 
quien cree estar por encima del bien 
y del mal.

El fondo de la cuestión es el mismo 
que en el caso de la violación de se-
guridad en la campaña de bonos de 
comercio, sabían que se estaba pro-
duciendo un perjuicio a los compra-
dores y comerciantes y decidieron 
no hacer nada.

Y en cuanto a las cuotas de Sant 
Gregori, el Ayuntamiento no paga 
ninguna desde la segunda cuota y al 
resto de propietarios les abren pro-
cedimientos de apremio si no cum-
plen con los pagos.

Otra forma de hacer política es po-
sible, predicando con el ejemplo y 
poniéndose al servicio de los ciuda-
danos y no sirviéndose de ellos.
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Pleno Ordinario Municipal 13-01-2022
El Pleno aprueba proponer la concesión 
de la Cruz al Mérito Policial con Distintivo 
Rojo, al agente del Cuerpo de la Policía lo-
cal de Borriana, D. Jaume Andrés Segarra 
y la concesión de una Condecoración 
Honorífica al vecino de Vila-real D. José 
Francisco Gascó Moreno, por la actuación 
de ambos el día 6 de septiembre de 2010, 
rescatando a un bañista que se encon-
traba en evidente peligro de muerte, con 
riesgo para sus personas.
El Pleno aprueba dictar orden de cance-
lación del aval de la entidad Banco San-
tander S.A. emitido a favor de CESPA, 
Compañía Española de Servicios Públicos 
Auxiliares, por importe de 41.077,31 €, 
depositado como garantía definitiva del 
servicio de limpieza de colegios públicos, 
piscina municipal y otras dependencias 
municipales y remitir a la Caja para que 
proceda a su tramitación con arreglo al 
procedimiento que corresponda según su 
naturaleza. 
El Pleno aprueba estimar la solicitud de 
rectificación de errores formulada por Dª 

R.M.T.T. en la descripción de fincas núm. 
13 y 16 del Proyecto de expropiación para 
el ensanche de la calzada de la carretera 
del Grau con destino a la ejecución de un 
carril bici y paso peatonal y aprobar la nu-
eva descripción de las fincas n.º 13 y n.º 
16 . 
El Pleno aprueba formalizar la adhesión 
del municipio al IV Plan de Salud de la Co-
munitat Valenciana, y en particular nues-
tro interés en los objetivos y acciones de 
dicho plan sobre los que se pueda actuar 
desde el ámbito local.
El Pleno se da por enterado del decreto de 
Emisión del Informe Ambiental y Territori-
al Estratégico de la Modificación Puntual 
nº 45 del Plan General de Burriana, para la 
modificación de las condiciones de com-
patibilidad de las instalaciones DIN.6- es-
taciones de servicio de carburantes en las 
zonas de terciario, almacén e industrial.
El Pleno se da por enterado del decreto 
de Emisión del Informe Ambiental y Ter-
ritorial Estratégico del estudio de detalle 
para la parcelación de la finca resultante 

M4-3 del Proyecto de reparcelación del 
sector de suelo urbanizable residencial 
“Camí Grau”(NPR-2) SUR-R4, sita en la 
manzana delimitada por la avda. Cañada 
Blanch y las calles Cullera, Maestro Rodri-
go y Segorbe.
El Pleno se da por enterado del decreto de 
emisión del Informe Ambiental y Territori-
al Estratégico de la modificación puntual 
n.º 46 del Plan General para el cambio de 
las condiciones de cubierta y de composi-
ción de fachadas de las edificaciones de la 
subzona de edificación cerrada de nivel 1 
del suelo urbano. 
El Pleno es informado de los acuerdos 
adoptados por la Junta de Gobierno Lo-
cal, en las sesiones celebradas entre los 
días: 25/11/2021 Y 23/12/2021, ambos 
inclusivos. 
El Pleno se da por enterado de las reso-
luciones dictadas por la Alcaldía-Presi-
dencia obrantes en la Secretaría Mu-
nicipal correspondiente al período de 
24/11/2021 a 26/12/2021, ambos in-
clusivos.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 05-01-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda adju-
dicar el contrato del servicio de manteni-
miento de las instalaciones eléctricas que 
se encuentran en funcionamiento en los 
inmuebles y los centros de transforma-
ción dependientes del Ayuntamiento, a 
TELECSO SL, de conformidad con la oferta 
presentada y los pliegos reguladores de la 
contratación, por el presupuesto fijo (P1): 
17.959,66€/año IVA incluido. Presupues-
to variable (P2): Presupuesto variable 
destinado a mantenimiento correctivo y 
adecuación permanente de las instalacio-
nes eléctricas referidas en el PPT, con una 
cantidad asignada máxima de 12.040,34 
€ anual IVA incluido. 
La JGL acuerda prorrogar el contrato del 
servicio de mantenimiento de los equi-
pos e instalaciones de tratamiento del 
agua de la piscina cubierta municipal de 
Borriana, adjudicado a Serviecología y 
Tratamiento de Aguas, S.L. (SERVYECO), 
por un año más, es decir hasta el hasta 
el 28 de febrero de 2023, por el impor-
te anual de 40.518,70€ IVA incluido, en 
las mismas condiciones previstas en el 
contrato de fecha 28 de febrero de 2020. 
También, autorizar y disponer el gasto 
futuro de 33.765,60 € correspondiente al 
periodo del 1 de marzo al 31 de diciembre 
de 2022, y del gasto futuro de 6.753,12 € 
correspondiente al periodo del 1 de enero 
al 28 de febrero de 2023. 
La Junta de Gobierno Local acuerda el ci-
erre de la actividad de reparación de ve-
hículos que se ejerce en el inmueble sito 

en C/ Zinc nave 14B, por carecer de ha-
bilitación para su ejercicio, y apercibir a D 
A.T.I. de que, en caso de incumplir el cese 
efectivo de la actividad, el Ayuntamiento 
ejecutará de forma subsidiaria y forzosa, 
a través del procedimiento previsto medi-
ante el precinto del local o cualquier otro 
método que se estime pertinente, con los 
costes de los mismos a su cargo; todo ello 
sin perjuicio de las medidas sancionado-
ras que pudieran adoptarse. 
La JGL acuerda considerar legalizables 
las obras ejecutadas sin licencia muni-
cipal por D E.V.P y Dª L.S.S. en Camí Les 
Monges - Polígono 35 Parcela 192 y, en 
consecuencia, modificar el dispositivo se-
gundo del acuerdo de la Junta de Gobierno 
Local de fecha 4 de noviembre de 2021, y 
concederles un plazo de dos meses para 
que soliciten la oportuna licencia para 
legalización de las obras ejecutadas. sig-
nificando que si transcurrido dicho perio-
do, no hubieran solicitado la autorización 
urbanística, el Ayuntamiento acordará las 
medidas de restauración de la legalidad 
contempladas en la Ley de Ordenación 
del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la 
Comunitat Valenciana (TR LOTUP). 
La Junta de Gobierno Local acuerda orde-
nar a Dª F.F.M., que proceda en el plazo de 
un mes, a la retirada y demolición de las 
obras e instalaciones realizadas sin licen-
cia, en Poligono 50 Parcela 27 Molinou, en 
suelo no urbanizable de régimen común 
SNU-RC.1, y advertir a la interesada que 
de no realizar la demolición ordenada en 
el plazo previsto, el Ayuntamiento orde-

nará la ejecución subsidiaria a su costa y 
procederá a impedir definitivamente los 
usos a que diera lugar, de conformidad 
con lo previsto en la Ley de Ordenación 
del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la 
Comunidad Valenciana (TR LOTUP). 
La JGL acuerda ordenar a Herederos de 
Dª J.C.H. y a Herederos de D J.A.G.B. que, 
dentro de plazo de 15 días, procedan a 
ejecutar en el inmueble sito en Cl Terra-
zas 9, los trabajos necesarios al objeto 
de restablecer las debidas condiciones de 
seguridad, funcionalidad y habitabilidad 
del mismo. También advertirles que el in-
cumplimiento de lo ordenado dará lugar 
a la ejecución subsidiaria de los referidos 
trabajos a su costa, de conformidad con 
lo dispuesto en la ley de Ordenación del 
Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Co-
munidad Valenciana (TR LOTUP). 
La Junta de Gobierno Local acuerda impo-
ner a Herederos de Dª V.V.M. y D M.M.V.A, 
la segunda multa coercitiva por importe 
único de 500 euros, por incumplimien-
to de la orden de ejecución dictada por 
acuerdo de la Junta de Gobierno Local por 
el que se ordenaba la ejecución, en el pla-
zo de un mes, de los trabajos necesarios 
para restablecer las debidas condiciones 
de limpieza, salubridad y ornato público 
en solar sito en C/ Illa Gomera 4, consis-
tentes en limpieza inmediata de la parcela 
y posterior traslado de restos a vertedero 
y vallado fijo y estable de la parcela. Tam-
bién comunicarles que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de ejecu-
ción, se seguirán imponiendo multas del 
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mismo importe por periodos de un mes, 
con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario deriva-
do de la última multa coercitiva impues-
ta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 
subsidiariamente los trabajos ordenados.
La JGL acuerda imponer a Dª P.A.M., Dª 
M.P.E.A., D V.J. E.A. y D A.E.A., la segun-
da multa coercitiva por importe único de 
175 euros, por incumplimiento de la or-
den de ejecución dictada por la Alcaldía 
Presidencia, por la que se ordenaba la 
ejecución, en el plazo de un mes, de los 
trabajos necesarios para restablecer las 
debidas condiciones de limpieza, salubri-
dad y ornato público consistentes en la 
limpieza y vallado de la parcela así como 
posterior traslado de los restos al verte-
dero, en C/ Serratella 116 (C/ Enric Gra-
nados, esquina con C/ Joan Reus, esquina 
con C/ Alqueries). También, comunicarles 
que, mientras persista el incumplimiento 
de la orden de ejecución, se seguirán im-
poniendo multas del mismo importe por 
periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimi-
ento voluntario derivado de la última mul-
ta coercitiva impuesta, el Ayuntamiento 
procederá a ejecutar subsidiariamente los 
trabajos ordenados.
La Junta de Gobierno Local acuerda Impo-
ner a Dª M.C.L.C, la cuarta multa coercitiva 
por importe de 550 euros, por incumpli-
miento de la orden de demolición acor-
dada por la Junta de Gobierno Local, por 
el que se le ordenaba que en el plazo de 
un mes procediera a la demolición de las 
obras consistentes en la construcción de 
una edificación de unos 40 m² con fábrica 
de ladrillo, ejecutadas en Partida La Jova 
28, Camí Santa Pau en Suelo No Urbani-
zable -SNU. También, comunicarle que, 
mientras persista el incumplimiento de 
la orden de demolición, se seguirán im-
poniendo multas del mismo importe por 
periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimi-
ento voluntario derivado de la última mul-
ta coercitiva impuesta, el Ayuntamiento 
procederá a ejecutar subsidiariamente la 
orden de demolición incumplida.
La JGL acuerda conceder a D J.S.G., una 
prórroga de 2 meses para el inicio de las 
obras de construcción de vivienda unifa-
miliar adosada con piscina en Pz Adolfo 
Suarez Gonzalez 2(A), en relación a la li-
cencia de obras concedida por la Junta de 
Gobierno Local.
La Junta de Gobierno Local se da por 
enterada de las declaraciones respon-
sables para la ejecución de las obras: 
9332/2021, 12990/2021, 13254/2021, 
13334/2021 y 13341/2021.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 13-01-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda apro-
bar el expediente para la contratación 
del suministro de combustible utilizado 
por los vehículos y maquinaria propiedad 

del Ayuntamiento, así como los pliegos 
de Prescripciones Técnicas y de Clausu-
las Administrativas Particulares, por el 
presupuesto anual de 70.000 euros IVA 
incluido. También acuerda la apertura del 
procedimiento abierto, con un único crite-
rio de adjudicación y tramitación ordina-
ria, y aprobar el gasto futuro por importe 
de 58.334 € correspondiente al periodo 
de marzo hasta diciembre de 2022 , y pu-
blicar el anuncio de licitación en el perfil de 
contratante. 
La JGL acuerda dar el visto bueno al in-
forme presentado por D M.A.G.H. en 
nombre de CESPA SA, acreditativo del 
cumplimiento del servicio de refuerzo por 
desinfección COVID, en el periodo com-
prendido entre el 1 de octubre de 2020 al 
31 de enero de 2021, correspondiente a 
la prórroga del contrato del “ servicio de 
limpieza de los colegios públicos, piscina 
municipal cubierta y dependencias muni-
cipales; todo ello, en base al informe emi-
tido por el ingeniero técnico industrial; y 
como consecuencia, autorizar y disponer 
el gasto máximo de 21.200,26 €, IVA in-
cluido correspondiente a los meses com-
prendidos desde el 1 de octubre del 2020 
al 1 de enero de 2021. 
La Junta de Gobierno Local acuerda de-
sestimar las alegaciones presentadas por 
D J.C.M.A., en nombre y representación de 
Dª M.A.T.S. contra el acuerdo de la Junta 
de Gobierno Local en relación con la orden 
de paralización de obras en C/ Vinaroz, y 
requerirles para que aporte, la documen-
tación relativa de conformidad con el in-
forme del arquitecto municipal 
La JGL acuerda declarar restablecida la 
legalidad urbanística infringida con la eje-
cución de los actos de edificación o uso 
del suelo ejecutados sin licencia, consis-
tentes en apertura de hueco en pared de 
cierre del edifico sito en c/ Juan Bta. Soler 
11 a la altura del 2º piso, con colocación 
de reja; al haberse procedido a su cer-
ramiento completo, según consta en el 
informe emitido por el arquitecto técnico 
municipal y, en consecuencia, archivar el 
expediente de restablecimiento de la le-
galidad. 
La Junta de Gobierno Local acuerda im-
poner a la mercantil INICIATIVAS BENY-
MAR S.L., la tercera multa coercitiva por 
importe único de 240 euros, por incum-
plimiento de la orden de ejecución dictada 
por la Junta de Gobierno Local por la que 
se ordenaba la ejecución, en el plazo de 
un mes, de los trabajos necesarios para 
restablecer las debidas condiciones de 
seguridad, salubridad y ornato público 
de la parcela sita en AV. Mediterrania 40, 
consistentes en limpieza inmediata de 
la parcela y posterior retirada de restos 
a vertedero, y comunicar a la mercantil 
que, mientras persista el incumplimiento 
de la orden de ejecución, se seguirán im-
poniendo multas del mismo importe por 
periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimi-

ento voluntario derivado de la última mul-
ta coercitiva impuesta, el Ayuntamiento 
procederá a ejecutar subsidiariamente los 
trabajos ordenados.
La JGL acuerda imponer a D J.V.M.G. y a Dª 
V.M.G., la segunda multa coercitiva por 
importe único de 140 euros, por incum-
plimiento de la orden de ejecución dictada 
por acuerdo de la Junta de Gobierno Lo-
cal, por la que se ordenaba la ejecución de 
los trabajos necesarios para restablecer 
las debidas condiciones de limpieza, sa-
lubridad y ornato público consistentes 
en la limpieza y vallado de la parcela así 
como el posterior traslado de los restos 
al vertedero, en C/ Magallanes 6. También 
comunicarles que, mientras persista el in-
cumplimiento de la orden de ejecución, se 
seguirán imponiendo multas del mismo 
importe por periodos de un mes, con un 
máximo de diez, y transcurrido el plazo 
de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el 
Ayuntamiento procederá a ejecutar sub-
sidiariamente los trabajos ordenados.
La Junta de Gobierno Local acuerda pro-
ceder al archivo del expediente de orden 
de ejecución, incoado a Dª E.U.B., en ca-
lidad de propietaria del inmueble situado 
en Avda. París 8, al haberse restablecido 
las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo, a 
tenor del informe emitido por el arquitec-
to técnico municipal; y, en consecuencia, 
archivar, asimismo, el expediente tenden-
te a la ejecución forzosa de los referidos 
trabajos. 
La JGL acuerda conceder a la mercantil 
GUFRESCO SL, la licencia de obras soli-
citada para construcción de nave alma-
cén auxiliar para fábrica de productos de 
IV gama y zumos en C/ del Zinc 8, según 
proyecto visado del Colegio Oficial de In-
genieros Agrónomos de Levante, que se 
entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y 
cumpliendo las condiciones particulares 
establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a D S.J.F.B. la licencia de obras so-
licitada para legalización de trastero en 
sótano y piscina en Calle Gandía 6, según 
la documentación para legalización visada 
CTAC, que se entiende otorgada salvo el 
derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero. 
La JGL acuerda conceder a la mercantil 
H&H IDROSPANIA TECHNIC SL, licencia 
para la realización de una zanja en vía pú-
blica para la ejecución de una zanja en la 
vía pública para línea subterránea trifási-
ca a 20kV en C/ del Bronze 7, conforme a 
proyecto técnico aportado y, atendiendo a 
las condiciones particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a la mercantil H&H IDROSPANIA 
TECHNIC SL, licencia para la ejecución de 
un nuevo centro de seccionamiento inde-
pendiente en C/ del Bronze 7, conforme a 
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proyecto técnico aportado y, atendiendo a 
las condiciones particulares establecidas. 
La JGL acuerda se da por enterada de 
las declaraciones responsables para la 
ejecución de las obras: 10881/2021, 
11834/2021, 12274/2021, 
12785/2021, 12880/2021, 12981/2021, 
13194/2021, 13301/2021, y 118/2022.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 20-01-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda De-
clarar en la situación administrativa de ju-
bilación al funcionario de carrera D M.T.T., 
que ocupa una plaza de agente de la Poli-
cía Local, con efectos del día 24 de enero 
de 2022, que será el último día de presta-
ción de servicios en activo, y agradecerle 
los servicios prestados a la Corporación.
La JGL acuerda clasificar proposiciones 
presentadas y requerir documentación 
para la contratación de la póliza de seguro 
Responsabilidad Civil/Patrimonial, medi-
ante procedimiento abierto y tramitación 
ordinaria.
La Junta de Gobierno Local acuerda esti-
mar el escrito presentado por AMBULAN-
CIAS CSA SL y, aceptar la segunda de las 
propuestas formuladas en el mismo, rela-
tiva a la liquidación económica a favor del 
Ayuntamiento del sobrante de horas de 
contrato no realizadas, que se cuantifican 
en 1.082 horas con 45 minutos, y que su-
pone el pago de las mismas al Ayuntami-
ento a 17 €/hora; todo ello, de conformi-
dad con los términos del contrato. También 
acuerda reconocer a favor de la empresa 
el pago del importe de 1.543,25 €, IVA al 
0%, y autorizar y disponer el gasto, una 
vez deducido del importe total del contra-
to 39.900 euros, los pagos ya efectuados 
por este Ayuntamiento que ascienden a 
19.950, y compensada la cantidad a pagar 
por la adjudicataria en concepto de horas 
sobrantes 18.406,75 €.
La JGL acuerda aprobar el proyecto de 
ejecución ‘Obras de rehabilitación de la 
Casa de la Cultura La Mercé de Borriana, 
redactado por El Fabricante de Espheras, 
Coop. V, con un presupuesto base de lici-
tación de 928.808,58€, y que incorpora el 
estudio de gestión de residuos, el estudio 
de seguridad y salud, y el plan de control 
de calidad, junto con los proyectos de 
instalación eléctrica en baja tensión y de 
instalación de climatización. Las obras 
serán cofinanciadas por el Fondo Euro-
peo de Desarrollo Regional en el marco 
del Programa Operativo de Crecimiento 
Sostenible 2014-2020.
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a la mercantil PAVASAL Empresa 
Constructora, SA, como adjudicataria del 
contrato de obras de ‘Pavimentación de 
C/ Els Furs y otros viales municipales’, una 
ampliación de plazo de ejecución del con-
trato, hasta el 28 de enero de 2022. 
La JGL acuerda incoar a D J.M.P.F. y a Dª 
T.F.P., expediente para la restauración de 

la legalidad urbanística, por la realización, 
sin previa licencia ni orden de ejecución, 
de los actos de edificación o uso del su-
elo consistentes en reforma de inmueble 
sito en Cl Mare de Deu Xiquet Perdut 14. 
Asimismo, se les concede un plazo de 
diez días de audiencia , para que aleguen 
lo que estimen pertinente en defensa de 
sus derechos y se les ordena la suspen-
sión inmediata, debiendo proceder, en el 
plazo de los cinco días días siguientes a 
la notificación del presente acuerdo, a la 
retirada de los elementos, materiales o 
maquinaria preparada para ser utilizada. 
También concederles un plazo de dos me-
ses para que soliciten la oportuna licencia 
o autorización urbanística que correspon-
da. 
La Junta de Gobierno Local acuerda or-
denar a ONCE HORAS DE VUELO SLU 
que, dentro de plazo de un mes, proceda 
a ejecutar los trabajos consistentes en 
la limpieza inmediata de toda la parcela, 
con especial incidencia en las partes que 
lindan con vía pública, y posterior retira-
da de restos a vertedero, en el inmueble 
sito en Av Paris 2, al objeto de restablecer 
las debidas condiciones de seguridad, sa-
lubridad y ornato público del mismo. 
La JGL acuerda ordenar a Dª M.C.N.R. que, 
dentro de plazo de un mes, proceda a eje-
cutar los trabajos conistentese en la lim-
pieza inmediata de la parcela, con especial 
incidencia en las partes que lindan con vía 
pública, y posterior retirada de restos a 
vertedero, en el inmueble sito en Cl Rosa 
dels Vents 40, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, sa-
lubridad y ornato público del mismo:
La Junta de Gobierno Local acuerda orde-
nar a Dª C.P.R.L. que, dentro de plazo de 
un mes, proceda a ejecutar los trabajos 
consistentes en la limpieza inmediata de 
la parcela y posterior retirada de restos a 
vertedero en el inmueble sito en Cm Ca-
mino 18 7, al objeto de restablecer las de-
bidas condiciones de seguridad, salubri-
dad y ornato público del mismo. 
La JGL acuerda desestimar alegaciones 
formuladas por Dª M.J.R.C.y ordenar, en el 
plazo de un mes a la demolición de obras 
ejecutadas sin licencia consistentes en la 
colocación de cuatro ventanas de alumi-
nio dando frente a la parcela colindante 
cerrando lateralmente un patio que se 
encuentra cubierto por un toldo, y una 
quinta ventana, mirando desde la parcela 
colindante, a la izquierda de estas cuatro, 
en la Avenida Cañada Blanch, en suelo Ur-
bano, incluido en el ámbito de la Unidad 
de Ejecución A-12, en zona de calificación 
UFA. 
La Junta de Gobierno Local acuerda decla-
rar suficientemente probada la comisión 
de una infracción urbanística calificada 
como grave en la Ley de Ordenación del 
Territorio, Urbanismo y Paisaje (LOPUT), 
por por falta de presentación de I.E.E. en 
inmueble/parcela sita en cl Jardi 36, como 

consecuencia del requerimiento efectua-
do por Resolución de Alcaldía. Asimismo, 
acuerda imponer a Dª A.C.C. una única 
sanción de multa por importe de 300 eu-
ros, ya ingresada, correspondiente al 50% 
del importe de 600 euros propuesto, en 
aplicación de lo establecido en e la LOTUP, 
añadido por la Ley 10/2015, de 29 de di-
ciembre de medidas fiscales, de gestión 
administrativa y financiera, al no concurrir 
circunstancias "agravantes ni atenuan-
tes", por lo que se impone en su grado in-
ferior y dar por finalizado el procedimiento 
sancionador de referencia con archivo de 
las actuaciones. habida cuenta que se han 
cumplido los requisitos determinados en 
la normativa vigente y habida cuenta que 
la interesada ha procedido al ingreso de la 
sanción propuesta, reconociendo volun-
tariamente su responsabilidad. 
La JGL acuerda declarar la innecesariedad 
de la licencia de parcelación solicitada por 
la mercantil GASOLINERAS DEL MEDI-
TERRANEO S.A., para segregar de las fin-
cas la superficie incluida en la Unidad de 
Ejecución D1,2,4 del suelo urbano, que-
dando como resto las superficies califica-
das como suelo urbanizable NPI-5. 
La Junta de Gobierno Local acuerda tener 
por desistida la solicitud de declaración de 
innecesariedad de licencia de parcelación 
formulada por D J.M.P.V., en nombre de la 
mercantil YAKO TRADING S.L, respecto 
de las fincas registrales núms. 37.767, 
17.326, 17.315 y 18.520, y proceder al 
archivo sin más trámite de las actuacio-
nes, a tenor de lo dispuesto en la norma-
tiva vigente. 
La JGL acuerda aceptar el desistimien-
to presentado por D. J.M.P.V., en nombre 
de la mercantil GASOLINERAS DEL ME-
DITERRANEO SA, y declarar concluso 
el procedimiento incoado mediante so-
licitud formulada de declaración de in-
necesariedad de licencia de parcelación, 
respecto de las fincas registrales núms. 
12.895, 19.725, 38.993, 15.298, 40.218 
y 10.702, procediendo a su archivo sin 
más trámite, de conformidad con lo dis-
puesto en la normativa vigente. .
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a D J.M.A.L. y a Dª P.P.G., la prórroga, 
hasta el dia 30 de abril de 2022, para la fi-
nalización de las obras de reforma de vivi-
enda unifamiliar aislada y construcción de 
piscina en inmueble sito en Cr Malva-Ro-
sa 64, en relación a la licencia de obras 
concedida por la Junta de Gobierno Local. 
La JGL acuerda autorizar a la mercantil 
INICIATIVAS GOETAN SL, la modificación 
contemplada en el Proyecto básico pre-
sentado y, que tiene por objeto la incor-
poración de una planta de sótano a la vivi-
enda a construir en Avda. Vicente Cañada 
Blanch 26 esquina Calles Costur y Alme-
nara, y que deberá dar cumplimiento a las 
condiciones particulares fijadas, y modi-
ficando, asimismo, la denominación de la 
obra que pasa a ser construcción de vivi-
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enda unifamiliar adosada, garaje y piscina. 
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a D A.G.R. y a Dª C.F.M. la licencia de 
obras solicitada para Construccion de vivi-
enda unifamiliar aislada y piscina en Calle 
Lisboa 15, según proyecto visado CTAC, 
que se entiende otorgada salvo el derecho 
de propiedad y sin perjuicio del de tercero, 
y advirtiendo que deberá cumplir con las 
condiciones particulares establecidas. 
La JGL acuerda conceder a Dª M.J.D.G. la 
licencia de obras solicitada para derri-
bo de vivienda sita en Cl Enric Granados 
17, según proyecto visado COAAT, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y 
advirtiendo que deberá cumplir con las 
condiciones particulares establecidas.
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a Dª C.E.C.G., la licencia de obras 
solicitada para construcción de Nueva 
planta de garaje particular entre media-
neras en Calle San Serapio 13-15, con-
forme a proyecto básico presentado, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y 
advirtiendo que deberá cumplir con las 
condiciones particulares establecidas. 
La JGL se da por enterada de las decla-
raciones responsables para la ejecución 
de las obras: 10648/2021, 11903/2021, 
12099/2021, 12481/2021, 
13078/2021, 51/2022, 112/2022, 
120/2022, 128/2022, 209/2022 y 
330/2022 .
La Junta de Gobierno Local acuerda apro-
bar el Plan de Seguridad y Salud en el 
Trabajo para la ejecución de las obras de 
‘Acondicionamiento y mejora de la accesi-
bilidad de la C/ Valencia en Burriana. Tra-
mo plaza Les Monges-Ronda Panderola’, 
presentado por la mercantil CONSTRUC-
CIONES Y REFORMAS CAESCA, SL, em-
presa contratista de este Ayuntamiento 
para la ejecución de dicha obra; de acuer-
do con el informe favorable suscrito por el 
técnico coordinador de Seguridad y Salud 
durante la ejecución de la obra. 
La JGL acuerda aprobar el Plan de Segu-
ridad y Salud en el Trabajo de las obras 
‘Proyecto de ejecución de la calle de servi-
cio del CEIP Josep Iturbi’, presentado por la 
mercantil BECSA SAU (RE 581), empresa 
contratista de este Ayuntamiento para la 
ejecución de dicha obra; de acuerdo con el 
informe favorable suscrito por el técnico 
coordinador de Seguridad y Salud durante 
la ejecución de la obra. 
La Junta de Gobierno Local acuerda in-
coar expediente tendente a declarar la 
resolución del contrato, con incautación 
de la garantía depositada por importe de 
627 euros, y conceder a SIETE ARQUI-
TECTURA MÁS INGENIERÍA SL, un plazo 
de audiencia de diez días naturales, a fin 
que formulen las alegaciones de estimen 
oportunas con respecto al incumplimi-
ento de la entrega de la documentación 
correspondiente a la segunda Fase del 

contrato para el estudio-diagnóstico del 
Barrio la Bosca desde una perspectiva 
espacial y social y la elaboración de pro-
puestas de intervención social y urbanís-
tica, cofinanciado por el Fondo Europeo 
De Desarrollo Regional, en el marco del 
programa operativo de crecimiento sos-
tenible. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 27-01-22
La Junta de Gobierno Local acuerda pror-
rogar por un año más, es decir hasta el 9 
de abril de 2023, el contrato de capturas 
y control de plagas de palomas y otras 
aves, adjudicado a ADDA OPS SA, con las 
mismas condiciones previstas en el con-
trato formalizado el 9 de abril de 2019, 
por el importe anual de 14.447,40 euros 
(IVA incluido), y autorizar y disponer el 
gasto de 10.474,38 €, correspondiente al 
ejercicio 2022, con cargo al presupuesto 
municipal vigente, así como el gasto fu-
turo de 3.973,02 euros, correspondiente 
al ejercicio 2023. 
La JGL acuerda aprobar el proyecto de 
obras ‘Instalación geotérmica para la 
Piscina Municipal Cubierta Burriana’, pre-
sentado por ITECON INGENIERÍA Y CONS-
TRUCCIÓN, SL, con un presupuesto base 
de licitación de 191.120,29 euros , que 
incorpora el correspondiente estudio de 
seguridad y salud y estudio de gestión de 
residuos.Las obras serán cofinanciadas 
por el Fondo Europeo de Desarrollo Regi-
onal en el marco del Programa Operativo 
de Crecimiento Sostenible. 
La Junta de Gobierno Local acuerda proce-
der al archivo de los expediente de orden 
de ejecución y de ejecución subsidiaria in-
coados a la mercantil CONSTRUCCIONES 
AYODAR S.L., en calidad de propietaria del 
inmueble situado en C/ Roberto Roselló 
Gasch 8, al haberse restablecido las debi-
das condiciones de seguridad, salubridad 
y ornato público del mismo, a tenor del 
informe emitido por el Arquitecto Técnico 
municipal. 
La JGL acuerda desestimar las alegaci-
ones formuladas por D E.C.L. y por Dª 
A.H.M.E
respecto a la restauración de la legalidad 
urbanística infringida, por la ejecución de 
actos de edificación o uso del suelo, sin 
licencia u orden de ejecución, en Camí La 
Cossa 95, y ordenar a que procedan en el 
plazo de 1 mes, a la demolición de la edifi-
cación, en parte en zona de protección de 
infraestructuras y dominio público SNU-
PD y el resto en suelo no urbanizable de 
régimen común SNU-RC.1. 
La Junta de Gobierno Local acuerda auto-
rizar el Proyecto básico y de ejecución a 
Dª M.C.P.L y a D J.J.P.G., así como la ejecu-
ción e inicio de las obras de construcción 
de vivienda unifamiliar adosada, garaje y 
trastero en C/ Bruselas 50 C, conforme a 
proyecto básico y de ejecución presenta-
do, con visado CTAC, y de otorgamiento 
de la licencia. 

La JGL acuerda conceder licencia ambi-
ental municipal a la mercantil Alcibo In-
versiones SL, para la instalación de una 
actividad dedicada a dos centros especí-
ficos para enfermos mentales crónicos a 
ubicar en Plaça Les Monges, 12, con las 
condiciones particulares establecidas. 
Asimismo, conceder a la mercantil ALCI-
BO INVERSIONES SL la licencia de obras 
solicitada para adecuación de edificio para 
dos Centros Específicos para Enfermos 
Mentales Crónicos, según proyecto visa-
do CTAC, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero, y advirtiendo a la mercantil 
que deberá cumplir con las condiciones 
particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda con-
ceder a D K.Y.A. la licencia de obras soli-
citada para reforma local en planta baja 
sito en C/ Jaime Chicharro esquina C/ Illa 
Tabarca, según proyecto visado CTAC, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y 
advirtiendo que deberá cumplir con las 
condiciones particulares establecidas. 
La JGL se da por enterada de las decla-
raciones responsables para la ejecución 
de las obras: 12783/2021, 320/2022, 
423/2022, 424/2022, 430/2022, 
492/2022, 594/2022, 632/2022 y 
682/2022.
La Junta de Gobierno Local acuerda adju-
dicar el servicio de mantenimiento de la 
plataforma DIGIACTA, que permite gesti-
onar la publicación y consulta de la docu-
mentación relacionada con las sesiones 
municipales y las actas en formato audio 
y video del Ayuntamiento de Borriana, a la 
empresa ESVEU MEDIA SYSTEMS SL, de 
conformidad con los pliegos reguladores 
y la oferta económica por el importe anu-
al de 2.178 euros (IVA incluido). También, 
autorizar y disponer el gasto de 2.178 
euros, con cargo del vigente presupues-
to municipal, y del gasto futuro de 2.178 
euros. 
La JGL acuerda rectificar el acuerdo adop-
tado por la Junta de Gobierno Local que 
declaró la innecesariedad de licencia de 
parcelación para segregar parte de la 
superficie de la finca registral 44098, en 
tanto que se ha producido una subsana-
ción de discrepancias de las superficies 
catastrales de las citadas fincas. Por tan-
to, declarar la innecesariedad de licencia 
de parcelación para segregar de la parce-
la registral 44098, de 6.583,28 m² según 
medición, la superficie de 2.259,73 m2 de 
la catastral 9190916YK4199S0001EY, 
con destino a vial de servicio del colegio 
de educación infantil y primaria Jose Iturbi 
de Burriana, quedando un resto de finca 
matriz de 4.323,55 m2 de superficie se-
gún medición y 4.323 m2 de superficie 
de validación catastral, de suelo urbano 
incluido en la unidad de ejecución C-3 del 
Plan General de Burriana. 
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BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
FEBRER 2021

Almela Castillo
C/ del Raval 36 .......................................... 11, 22
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................1, 12, 23
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................2, 13, 24
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................3, 14, 25
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................4, 15, 26
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................5, 16, 27
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................6, 17, 28
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ........................................... 7, 18
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 ........................................ 8, 19
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.............. 9, 20
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 .................................... 10, 21

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
MARÇ 2021

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................5, 16, 27
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................6, 17, 28
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................7, 18, 29
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................8, 19, 30
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................9, 20, 31
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ....................................... 10, 21
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 ................................. 11, 22
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................1, 12, 23
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................2, 13, 24
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......3, 14, 25
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................4, 15, 26

HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
  juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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TELÈFONS

CSI Novenes (cita prèvia)  .........964 55 87 00
CSI Novenes (urgències)  ..........964 55 87 01
Hospital General Castelló  ........964 72 50 00
Hospital de la Plana  ...................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe  ................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ..................964 55 87 08
Salut Mental  .................................964 39 07 56
Creu Roja  .......................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena  ............964 24 44 00
Hospital Provincial  .....................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri  .......................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara  ...........964 51 00 93
Junta Local Fallera  ......................964 51 62 17
Ràdio Taxi  ......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé  .........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers  ............................. 085
Estació RENFE .............................902 43 23 43
Magatzem Municipal  ................964 51 87 12
Síndicat de Regs  .........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari)  .964 57 06 08
FACSA  .............................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa ...964 53 67 61

Ajuntament de Borriana  ..........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port  ...............964 58 70 78
Policia Local  ..................................964 51 33 11
Guàrdia Civil  ..................................964 59 20 20
Jutjat  ................................................964 51 01 87
Serveis Socials  .............................964 51 50 14
Casal Jove  ......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals  ..964 83 93 17
Oficina de Turisme  .....................964 57 07 53
P. Poliesportiu M  .........................964 59 10 02
Piscina Municipal  ........................964 59 14 00
INSS  .................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des.  ...........964 03 30 37
Ecoparc Municipal  ......................628 49 10 88
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància  ...964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)  .630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga  .............................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide  ....................964 73 83 60

CEIP Penyagolosa  ......................964 73 83 55
CEIP Iturbi ......................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava  ....964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón  ...........964 73 88 75
Col·legi Salesià  .............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes  ........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima  .....................964 51 25 18
Col·legi Consolació  .....................964 51 02 93
IES Jaume I  ....................................964 73 89 35
IES Llombai  ...................................964 73 92 65
Centre Educació Especial  .........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults  ....964 59 10 01
Escola Infantil  ..............................964 51 02 41
Escola de la Mar  ..........................964 58 61 60 
Escola Taller  ..................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana  ..........964 03 32 30
EOI Plana Baixa  ...........................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut  ............................964 39 07 50
Urgències  ......................................964 39 07 60
Cita prèvia  .....................................964 39 07 50
Centre de Salut Port  ..................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)  ..964 58 53 85

NAIXEMENTS

Adrián Gimeno Ros
Gerard Gascó Calvo
Mateo Palomar Pinazo
Blas Guerola Flor
Abril Izquierdo Garrido
Lucas Menéndez González
Arya Pujol Durán
Tony Cuesta Sánchez
Manel Cuevas Arnandis
Alba Ventura Álvarez

DEFUNCIONS

MATRIMONIS

Carlos Calvache Martínez i Erica 
Muchola Doñate
Javier Nadal Royo i Alba Ponce 
Mezcua

TERESA BLASCO MAS .......................................89
M. JOSÉ FRANCISCO CORRAL .......................65
FRANCISCO SABORIT CASANOVA...............81
ELVIRA GUAL FORTEA ........................................85
JUAN VICENTE MONTON AGUILELLA ........ 71
ISABEL GUIRAO CABALLERO .........................91
FRANCISCO GARCIA ENRIQUE .....................89
VICENTA PÉREZ BALLESTER .........................90
JUAN BAUTISTA DELCAMPO MARTÍNEZ 58
MARÍA DOLORES TORMO DOMINGO ........88
JUAN PIQUER MONFORT ..................................92
MISERICORDIA QUIRÓS SÁNCHEZ ............92
BARTOLOMÉ URREA CAMPILLO ..................88
JOSE VICENTE GARCIA SERRANO................81
ANTONIO GARRIDO FERNÁNDEZ ................ 87
ALFREDO DOMÉNECH ROCA ..........................91
ROSARIO MOLINER VICENT ...........................86
MARIA FOLCH GARCIA ...................................... 87
ENCARNACIÓN FANDOS FANDOS  .............94
MANUEL MARTÍ MOLINA ..................................81
JOSE MANUEL MARQUÉS PALOMERO ..... 75
MATILDE DOMINGO VIDAL ..............................93
MARIA MERCEDES FORTEA PEIRATS........ 71
VICENTE GUINOT PORTALÉS ..........................81
CLOTILDE OLVERA REYES ...............................95
VICENTE FERRER OLARIA ................................84
RAMON FERRER CHORDÁ ...............................88
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Obert el termini per a participar en el 
programa JOOP (Jove Oportunitat)

L'Ajuntament ha obert el termini 
de sol·licitud per a participar en 
el programa JOOP (Jove Oportu-

nitat), la finalitat del qual se centra a 
realitzar accions de motivació i d’ori-
entació per a joves entre 16 i 21 anys 
que no estan estudiant ni treballant, o 
estan desmotivats i desorientats en 
els estudis i sobre quins camins edu-
catius o professionals triar.

Per sisè any consecutiu, el consistori 
ha estat seleccionat per a la realització 
d’aquest programa que està ple de res-
postes per a les necessitats d’aquests 
joves. Les activitats es realitzaran al 
Casal Jove, promogudes per la Regi-
doria de Joventut de l'Ajuntament de 
Borriana, i han estat dissenyades i or-

ganitzades per l'Institut Valencià de la 
Joventut (Ivaj) amb el cofinançament 
dels Fons Socials Europeus.

Els joves destinataris de JOOP són 
adolescents que ni estudien ni treba-
llen, amb la finalitat d'aconseguir que 
aquestes persones realitzen un canvi 
d'actitud, per a deixar enrere la desil·lu-
sió, la desídia i la frustració per un futur 
incert, i adquirir una sèrie de compe-
tències tècniques a través del treball 
directe en el foment de l'autoestima, 
la motivació i la positivitat.

La finalitat és aconseguir que aquests 
xics i xiques tornen al sistema educatiu 
per a completar una FP de Grau Mitjà, per 
a la qual cosa el programa també els pro-
porciona orientació sobre les diferents 

famílies professionals de l’FP, però des 
d'un enfocament absolutament pràctic a 
través de la visita a 20 empreses d'aco-
lliment, on els mostraran el treball real a 
què du cada titulació d’FP. 

JOVENTUT
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